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Работещите пенсионери 
у нас се увеличават. През 
април тази година нОи е 
преизчислил служебно с до-
пълнително натрупан стаж 
пенсиите на 340 хиляди 
възрастни, които продължа-
ват да са на трудовия пазар. 
според справка на осигу-

рителния институт техни-
ят брой е нараснал с близо  
47 000 спрямо 2021 г. в съ-
щото време като цяло пен-
сионерите у нас намаляват. 
Близо една четвърт от рабо-
тещите възрастни хора са в 
софия - 67 342, а най-мал-
ко са в търговище, видин и 

Разград.
най-много работещи има 

сред пенсиониралите се меж-
ду 2015 г. и 2020 г. - те са бли-
зо 200 000.  в групата на най-
възрастните - пенсиониралите 
се преди 2000 г., са 18 077.

на 8 юни 1966 г. се е 
пенсионирал най-възраст-

ният работещ пенсионер. 
това е най-старата пенсия, 
попаднала в обхвата на 
служебно преизчислените 
към 1 април 2022 г. пенсии 
на работещи възрастни, 
допълват от нОи.

Циничен 
ламтеж

Губим покупателна способност

340 000 пенсионери 
продължават да работят
Заеднагодинаброятименарасналсблизо47хиляди
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Инфлацията за първата половина на годината е 17,7%, а ръстът 
на доходите - едва 7%. За първите шест месеца на 2022 г. сме загубили 
покупателна способност в размер на 10 на сто.

едно нещо банките винаги са 
били виртуози - да ловят риба в мът-
ни води. А пандемията, енергийната 
криза и войната доста ги размъти. 
Очевидно в тази обстановка, която 
е от няколко години, трезорите се 
справят добре. статистиката е крас-
норечива.

Завидни ръстове на печалбата от-
чете банковата система за първите 
шест месеца на тази година. към 30 
юни общата печалба след облагане 
достига 1 млрд. лв., което е с 54% 
повече отпреди година, показва ста-
тистиката на БнБ. тези финансови 
резултати се дължат на няколко при-
чини. Банките отчитат 19% ръст на 
постъпления от такси и комисиони, 
благодарение на постоянните пови-
шения на тарифите им за граждани и 
фирми (стр. 6).

От началото на годината по-голя-
мата част от кредитните институции 
предприеха няколко поредни “акту-
ализации”, които оскъпиха едни от 
най-използваните банкови услуги - 
поддържане на банкови сметки, вна-
сяне и теглене на пари, ползване на 
дебитни карти, банкови трансфери. 
За първите шест месеца на годината 
те са събрали от клиентите си почти 
841 млн. лв. от такси при 684 млн. 
лв. година преди това. От лихви нет-
ните постъпления са за 1,462 млрд. 
лв., което е с далеч по-скромен ръст 
от този от такси - 9% спрямо първото 
тримесечие на миналата година.

В

Евгени ГАВРИЛОВ

вкадър

Кметът на Русе Пенчо Милков награди спортистите от клуба по джу джицу “Динамо”, които завоюваха 
шест медала от Световното първенство и Отвореното Балканско първенство в Баня Лука, Босна и Херцеговина

„лудоГореЦ” - 
„левски” още на 
1/8-финал 
за купата
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корнелия 
нинова:
изчистихме бсп 
от зависимости

втори ден 
на руски
удари 
по украйна
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опасни 
никотинови 
„дъвки” на мода 
сред учениЦите

ремонт след
ремонт срива
надеждите
на столичани
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с 30 на сто да се вдигнат 
заплатите на работещите в об-
щинските транспортни друже-
ства на софия поискаха от кт 
“Подкрепа”. Предложението е 
това да стане от 1 януари 2023 
г. и е било обсъдено преди ден 
от синдикалните организации 
в Центъра за градска мобил-
ност, “столичен автотранспорт”, 
“столичен електротранспорт” 
и “метрополитен” съвместно 
с ръководството на синдиката. 

структурите в четирите общин-
ски транспортни дружества зая-
вяват и готовност за протестни 
и стачни действия, ако не бъдат 
изпълнени техните искания.

Федерацията на транспорт-
ните работници към синдиката 
настоява за свикване на съвет 
за социално сътрудничество по 
транспорта в столичната общи-
на, за да започнат преговори за 
сключване на споразумение за 
увеличение на работните запла-

ти. оттам са пратили писмо до 
зам.-кмета по транспорт кристи-
ан кръстев и предлагат съветът 
да се състои между 17 и 21 ок-
томври. очаква се федерацията 
да предостави и становището си 
какви средства ще трябва да бъ-
дат заложени и приети в бюдже-
та на общината.  от “Подкрепа” 
обявиха и искането си за увели-
чение на заплатите в Агенцията 
по геодезия, картография и када-
стър с 20 на сто от 1 октомври. 

Работещите в структурата ще 
проведат едночасова предупре-
дителна стачка днес от 10 часа.

Лидерът на синдиката на 
административните служители 
в “Подкрепа” кремена Атанасо-
ва заяви, че за увеличението са 
необходими 600 000 лева, които 
могат да се осигурят с постано-
вление на правителството.

“Заплатите на специалисти 
като инженери, геодезисти, ар-
хитекти са под 1000 лева бруто 

или те получават чисто около 
800-900 лева. текучеството е ог-
ромно, като ежемесечно има по 
5 или 10 заявления за напускане 
от работници и служители, а не 
могат да бъдат привлечени мла-
ди кадри”, посочи Атанасова.

По данни на синдиката бли-
зо 90% от всички 400 работещи 
в структурите на агенцията в 
цялата страна ще се включат в 
стачните действия и ще спрат 
работа за един час.

отстраняват полицая 
от 8-о Районно управле-
ние, който беше заловен 
да кара дрогиран и блъсна 
няколко автомобила, сред 
които и полицейска па-
трулка в столичния квар-
тал “дружба 2”. По случая 
тече вътрешна проверка и 
се установява участието на 
други полицаи, опитали да 
прикрият колегата си.

Полицаят бил пови-

кан да работи извънредно 
заради протестите в цен-
търа на софия. На завой 
в квартала обаче ударил 
кола и избягал от место-
произшествието. след 
това отишъл пред район-
ното, където блъснал още 
две коли. На мястото на 
катастрофата пристиг-
нал негов приятел, който 
заявил, че е карал кола-
та. Шофьорът на единия 

ударен автомобил обаче 
твърди, че не този човек е 
блъснал колата му. 

два часа по-късно на-
рушителят се върнал на 
мястото на първия сблъ-
сък и признал вината си. 
отказал е тест за алкохол, 
но се съгласил на проба за 
наркотици, която се ока-
зала положителна проба. 
тестът е отчел наличие на 
амфетамин. 

Опасни никотинови  
„дъвки" са новата мода  
сред учениците

от синдиката на служителите в за-
творите в България обявиха, че се готвят 
за активни протестни действия заради 
безобразията в системата на затворите 
и начина на управлението на местата за 
лишаване от свобода, което определят 
като подигравка.

в отворено писмо до премиера, пре-
зидента и новоизбраните народни пред-
ставители, надзирателите напомнят, че 
заради тези проблеми са поискали ми-
налата седмица спешна среща с ресор-
ния правосъден министър крум Зарков. 

“въпреки сезирането, научихме от 
медиите за проведена среща по линия 

на социалния диалог, за която изобщо 
не сме уведомени”, пишат те и питат 
чии интереси защитава крум Зарков 
и не е ли това класически пример за 
институционална политика, целяща да 
прикрие достатъчно ясни и конкретни 
проблеми?. 

от синдиката на надзирателите ин-
формират, че от протестна готовност 
преминават в състояние на вземане на 
решение за място, форма и дата на ак-
тивни протестни действия и ще потър-
сят подкрепа от гражданското обще-
ство, полицаи, лекари, учители, както и 
други съсловия.

13-ото издание на форума "Дни на кариерата: ИТ, комуникации и аутсорсинг"  
се проведе в столичен хотел. Очаква се събитието да се посети от над 2500 души

СнимкиБТА

11 рози бяха засадени в Розовата градина до НДК в израз на почит към 
донорите на органи. Те са били 11 от началото на годината до 5 октомври.  
За този период са извършени 18 трансплантации - 11 на бъбрек, 5 на черен  
дроб и 2 на сърце. Всички операции са направени в трансплантационните 
центрове в София. Чакащите трансплантация българи са 901 

Никотинови “дъвки” са новата опасна мода сред учениците 
след вълната на райски газ. те представляват малки бели пакет-
чета, съдържащи синтетични влакна, наситени с никотин и раз-
лични аромати. в сайтовете за продажбата им е описано и как се 
употребяват - не се дъвчат или поглъщат, а се поставят под горна-
та устна, като по този начин никотинът и ароматите се абсорбират 
по-пълно от лигавицата през венеца. макар да се рекламират като 
съдържащи медицински клас никотин (без тютюн), изрично е на-
писано, че те не се препоръчват за непушачи, за лица под 18 г., за 
бременни, хора със сърдечни заболявания и т.н. смята се, че със-
тавките им може да окажат редица химични и отровни вреди вър-
ху целия организъм, дори да бъдат канцерогенни. въпреки това те 
могат да се купят от всеки тийнейджър от будките за цигари.

Председателят на съюза на работодателите в системата на 
народната просвета и директор на 119 училище в столицата диян 
стаматов призовава родители към по-строг контрол и настоява 
за спешни мерки. 

Искат 30% ръст на заплатите
в транспорта на София
ВАгенциятапогеодезияизлизатнапредупредителнастачказарадинискивъзнаграждения

Служителите в затворите  
се готвят за стачка

Отстраняват полицая,  
блъснал патрулка дрогиран
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името на българия във връзка с взрива 
на кримския мост трябва да бъде изчис-
тено, призова вчера народният предста-
вител от “бсП за българия” проф. румен 
гечев. той уточти, че социалистите се 
обръщат към президента румен радев по 
казуса, тъй като той е назначил служебно-
то правителство. 

“За голямо съжаление беше споменато 
името на българия във връзка с взрива на 
кримския мост. дано да нямаме никакво 
отношение към този случай, но след като 
сме споменати, нашите служби и инсти-
туции са длъжни да проверят дали е така. 
това си е работа на следствените органи”, 
коментира проф. гечев.

По думите му няма нужда да се пла-

шим допълнително, тъй като войната се 
води на няколкостотин километра от нас. 
“в бсП смятаме, че българия не трябва 
да бъде въвличана и по никакъв начин не 

трябва да участва във войната, в това чис-
ло и с износ на оръжия. и затова, ако се 
стигне до гласуване в парламента ние ще 
сме категорично против”, категоричен бе 
той. депутатът потвърди, че позицията на 
бсП е българска позиция и тя се споделя 
от болшинството от народа. социалисти-
те са твърди в тезата си, че  българия не 
трябва да влиза в геополитическите игри 
на други страни, тъй като за повечето бъл-
гари е ясно, че военните действия се во-
дят не между Украйна и русия, а на тери-
торията на Украйна. “там участва цялата 
организация на Нато под ръководството 
на саЩ и битката е индиректно на този 
етап между Нато и русия”, допълни на-
родният представител.

той коментира и въпроса за съста-
вянето на редовно правителство. со-
циалистът изтъкна, че партията има 
решение на Националния съвет и то е 
пределно ясно - ще се водят преговори с 
всички, освен с дПс, гЕрб и “възражда-
не”. според гечев има вариант пир пре-
говори да се предложи програма, която 
отговаря на интересите на българия и, 
която да помогне по-леко да се премине 
през тежките зимни месеци. депутатът 
не е убеден, че е има голяма вероятност 
с втория мандат да се състави кабинет 
поради силното изостряне на взаимоот-
ношенията между гЕрб и ПП, но допус-
ка по-голяма възможност това да стане с 
третия мандат.

“самото споменаване 
и забъркването на бъл-
гария на международно 
ниво в скандала с взрива 
на кримския мост е из-
ключително тревожно”, 
заяви членът на Нацио-
налния съвет на бсП и де-
путат в 47-ия парламент 
александър симов.

той припомни, че в ру-
ските медии се появяват 
информации за системно 
товарене на украински 
самолети с оръжия и бо-
еприпаси. “сега излезе, 
че преди 2 дни на летище 
бургас е бил натоварен 
такъв самолет. искаме 
отговори за това”, настоя 

симов и уточни, че бсП 
не обвинява, а търси отго-
вори по въпроса.

“ако тези информа-
ции са верни и самолетът 
е пълен с оръжия и бое-
припаси, то това е в пряко 
нарушение на Народното 
събрание, според което 
българия може само да 

ремонтира военна техни-
ка”, припомни алексан-
дър симов.

той коментира и ре-
зултатите на партията от 
изборите. според него 
левицата е задържала по-
зициите си от ноември 
миналата година, но това 
не е успех. “Ние не пе-

челим ново доверие и е 
въпрос на анализ на при-
чините. от една страна 
“Продължаваме промяна-
та” изпиратстваха всички 
социални постижения, но 
социалният пакет беше 
единствено в програма-
та на бсП”, коментира 
той. според симов, ако 

в парламента се стигне 
до разговор за конкрет-
ни политики, трябва да 
се продължи целия пакет 
от социални политики, 
който беше започнат. той 
припомни за десетте не-
отложни стъпки, очерта-
ни от бсП, които трябва 
да се направят. 

възмущението си от забавянето на 
началото на новото Народно събрание 
изрази вчера георги свиленски, член на 
Националния съвет на бсП и народен 
представител. ден по-рано стана ясно, 
че то се свиква на 19 октомври. според 
свиленски това е неприемливо в ситуа-
ция, в която в света се говори за трета 
световна война.

“кому е нужно 10 дни българският 

парламент да не работи, при положение, 
че има такива информации, чака ни бю-
джет, трябва да съставяме правителство, 
а сега 10 дни избраните народни пред-
ставители ще стоим вкъщи и ще гледаме 
как служебното правителство се опитва с 
последни усилия да си довърши вероят-
но някакви сделки или вероятно да купят 
“грипените”, коментира свиленски. 

По думите му гЕрб трябва да успее да 

състави кабинет, заедно с дПс и “възраж-
дане”, след като партиите са се обединили 
преди 3 месеца и са свалили редовното 
правителство. свиленски ги обвини, че са 
съсипали работещ кабинет и сега не знаят 
какво да правят. според него при 140 гла-
са да не се състави правителство е безотго-
ворно поведение.

свиленски припомни решението на 
левицата, че не подкрепя правителства с 

мандат на гЕрб, дПс и “възраждане”. 
“когато бъде връчен вторият и третият 
мандат, ще седнем на преговори с дру-
гите политически сили. какво ще излезе 
от тях, вече е въпрос на програми, анга-
жименти и условия, но ние бяхме най-ди-
алогичната партия, която успя да направи 
така, че да има правителство между чети-
рите партии. Нашият принос е признат от 
останалите”, заяви той.

служебният кабинет отрече 
българската следа във взрива на 
кримския мост. “българия няма 
съучастие в подготовката на 
взрива на кримския мост, няма 
и такова официално обвине-
ние от русия”, каза служебният 
премиер гълъб донев. според 
него казусът е само в медийни 
публикации и призова журна-
листите да коментират темата с 
отговорност, тъй като тя създава 
рискове както за националната 
сигурност, така и за въвличане-
то на българия в тема, в която 
не би трябвало да се експонира 
по такъв начин в медиите. гълъб 

донев посочи, че е разпоредил 
проверка на даНс за маршрута 
на камиона. 

По-рано градската прокура-
тура в софия се самосезира по 
случая и възложи проверка на 
мвр и даНс, като след при-
ключване материалите следва 
да бъдат докладвани в прокура-
турата за преценка на събраните 
данни и наличието на основания 
за образуване на досъдебно про-
изводство.

допълнително в прокурату-
рата е постъпило уведомително 
писмо от даНс за извършвана 
от агенцията проверка по случая. 

Проф.Гечев:

Името на България трябва
да бъде изчистено 
Малкоевероятносвториямандатдасесъставикабинет,
товащестанепо-скоростретиямандат,заявидепутатътотБСП

АлекСАндърСиМов:

Забъркването ни в скандала с Кримския мост е тревожно

Служебният кабинет 
отрече страната ни 
да има съучастие

ГеорГиСвиленСки:

Президентът да каже защо забави свикването на НС

Успешно приключи реконструкцията на дворното пространство на детска градина 
“Сокола”, финансирана по проект “Красива България” на МТСП за близо 200 000 лева. 
Обновените площадки бяха открити от Йордан Младенов, кмет на община Пещера, 
който поздради децата и персонала на забавачката
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Обява

работещите пенсионери у 
нас се увеличават. Последната 
справка на Нои сочи, че тех-

ният брой е нарастнал с близо 
47 000 спрямо 2021 г. 

резултатите от тригодиш-

ното прилагане на служебното 
преизчисляване на пенсиите 
на работещите пенсионери 
сочат трайна тенденция на на-

растване на броя им, въпреки 
спада на общия брой пенси-

онерите, обобщават от Нои. 
През тази година преизчисле-

ните пенсии на тези хора са 

340 880, докато през миналата 
са били 294 065, което е с 46 
815 повече.

Близо една четвърт са в 
софия - 67 342 преизчисле-

ни пенсии, а най-малко са в 
в търговище, видин и раз-

град.
съобразно вида на пенси-

ите, се установява, че дейст-

вителният месечен размер 
на преизчислените пенсии за 
осигурителен стаж и възраст 
се увеличава средно с 10,45 лв. 
според вида на преизчислени-

те пенсии, най-голямо нара-

стване в абсолютна стойност 
се отчита при изплащания ме-

сечен размер на една от пен-

сиите за осигурителен стаж и 
възраст Ц 191,59 лв. Най-мно-

го (53 418) са трудовите пен-

сии, които са се увеличили с 5 
до 10 лв. следва групата пен-

сионери, получили месечно 
увеличение 1 и 5 лв. - 45 346 
души. Пенсионерите, получи-

ли увеличение между 10 и 15 
лв., са 41 777. относително 
висок е броят (7188) на пен-

сиите, за които увеличението 
на месечния размер е между 
1 и 10 лв. според експерти-

те на Нои причините за това 
може да са предимно в малко-

то количество допълнително 
зачетен осигурителен стаж на 
тези пенсионери. основната 
част от тях са преизчислени 
със стаж под 12 месеца, от ко-

ито 32 424 пенсионери (9,5% 
от общия брой) са със стаж 
под 1 месец.

въпреки извършеното слу-

жебно преизчисляване и уве-

личаване на действителния 
размер на пенсията, изплаща-

ният размер на някои пенсии 
не се е променил. това е ста-

нало при 110 338 пенсии, тъй 
като действителният размер 
на пенсията е приравнен на 
минималната за страната пен-

сия за възраст и осигурителен 
стаж, която нарастваше изпре-

варващо.
Най-много работещи пен-

сионери има сред пенсиони-

ралите се между 2015 г. и 
2020 г. - 193 207. сред пенси-

ониралите се в периода 2010-
2014 г. работят 70 546 души. 
в групата на най-възрастни-

те - пенсиониралите се преди 
2000 г. са 18 077.

На 8 юни 1966 г. се е пен-

сионирал най-възрастният ра-

ботещ пенсионер. това е най-
старата пенсия, попаднала в 
обхвата на служебно преиз-

числените към 1 април 2022 г. 
пенсии на работещи възраст-

ни, става ясно от информаци-

ята на Нои.  

александровска болница откри греш-

ки в доклада, направени от вътрешния 
одит на министерството на здравеопаз-
ването за състоянието на лечебното за-

ведение и поиска среща с ръководството 
на ведомството. докладът бе оповестен 
от мЗ ден по-рано и в него се говори за 
увеличаване на задълженията на УмБал 
“александровска” с над 24 млн. лв. само 
за последната година. Проверката откри-

ла и други нередности в болницата.  
“в изнесените данни от “вътрешен 

одит” за състоянието на александровска 
болница има груби фактологични греш-

ки”, се казва в съобщение на лечебното 
заведение. според ръководството на 
болницата  целта е да бъдат въведени в 
заблуда не само обществеността, но и 
ръководството на мЗ. 

според доклада на министерството 

за периода 30 юни 2021 г. до 31 август 
2022 г. ръководството на болницата е 
допуснало увеличаване на просрочени-

те задължения до 24,2 млн. лв., което е 
61,69% от общия размер на задължени-

ята към тази дата. това води до много 
висок риск от изпадане в неплатежоспо-

собност и невъзможност за осъществя-

ване на лечебна дейност, се твърди още 
в документа. в него пише, че въпреки 

лошото финансово състояние, друже-

ството не се възползва от отпуснатите 
целеви капиталови субсидии, а се стига 
до възстановяване на средства по неус-

воени капиталови субсидии от 772 481 
лв. по погасителен план за срок от 36 ме-

сеца. в доклада се твърди, че планът за 
преструктуриране и финансово стабили-

зиране на паричните потоци на УмБал 
“александровска” не е изпълнен изцяло. 

Ученици от 8 русенски училища между 5 и 12 клас 
ще бъдат обхванати през тази учебна година от програ-

мата “от връстници за връстници”, по която работят до-

броволци и екип на Превантивно-информационния цен-

тър в русе. това стана ясно от заседанието на общинския 
съвет по наркотични вещества в русе, което се проведе в 
деня на психичното здраве. На него присъстваха пред-

ставители на Центъра за психично здраве в русе, Бъл-

гарски червен кръст, Центъра за борба с противообщест-

вените прояви и други институции, имащи отношение 
по проблемите на психичното здраве на възрастните и 
подрастващите.

“използвам днешния форум, за да изразя пълната си 
подкрепа към вашата работа и готовността ми да реали-

зираме много нови идеи заедно. днес е професионалният 
празник на всички, които се грижат за нашето психично 
здраве. това, което се прави от вашите екипи, често оста-

ва невидимо, а всъщност е изключително важно”, обърна 
се кметът Пенчо милков към членовете на съвета. той 
допълни, че общината ще продължава да води целена-

сочена политика за превенция на зависимостите посред-

ством екипа на Превантивно-информационния център. 

В село Кабиле с игри и арткътове бе представена дейността на Общностния център за деца и семейства 
от с. Козарево, община "Тунджа". Той е работил по проекта "Желани пространства" - Комплексен модел 
на интегрирани услуги за ранно детско развитие и социално включване в малките населени места", който 
се реализира от 2016 г. на територията на община "Тунджа" и е на стойност 1,7 млн. лева 

Работещите пенсионери 
се увеличават
Загодинаброятименарасналс46800души

Одитът за Александровска болница бил неточен

8 училища влизат 
в програмата 
„Връстници за 
връстници” в Русе
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Цената на природния газ, 
която “Булгаргаз” ще поиска за 
следващия месец, се очаква да е 
под 200 лв./мвтч, дори около 180 
лв, коментира вчера председате-

лят на комисията за енергийно и 
водно регулиране (кЕвр) Иван 
Иванов. При сегашна цена от 
230 лв.,това означава, че синьото 
гориво ще повтинее с още 50 лв. 
за мегаватчас.

По-късно вчера се очаква-

ше държавният газов доставчик 
“Булгаргаз”да внесе офици-

ално заявлението си за цената  
през ноевмври. Първоначалната 
прогноза на “Булгаргаз” за но-

емврийската цена бе за обратно 
поскъпване с 12 на сто, но тя 
беше без осигурените сега коли-

чества втечнен газ, а и газовите 
борси се успокоиха и цените 
тръгнаха надолу.

“Причината за спада е, че 
европейските газохранилища 
са напълнени на 91%. България 
утре ще достигне на 80 процен-

та запълняемост каквато е целта 
на Ес и ще продължи да нагне-

тява и може да достигне дори 
до 90% до края на ноември. По 

тази причина, независимо от 
усложняващата се обстановка 
в Украйна, считам, че възмож-

ностите на владимир Путин да 
използва природния газ като 
оръжие в тази ситуация, се из-

черпаха”, отбеляза Иванов. “И 
без шестте танкера, осигурени 
от предишното и отказани от 
сегашното служебно прави-

телство, както и без руския газ 
България, диверсифицирайки 
доставчиците, се справя. оч-

аквам, че през декември цената 

ще остане устойчиво по-ниска 
на нивата досега. очаквам тази 
тенденция да продължи и през 
следващата година”, коменти-

ра той.
“оптимист съм, че Бълга-

рия ще се справи. И при това 
понижаване на природният 
газ, ако продължи, няма да се 
стигне до промяна на цената 
на топлинната енергия”, каза 
още Иван Иванов.

държавният гръцки газов 
доставчик дЕПа и една от 
най-големите частни електро-

нергийни и газови компании в 
Гърция “митилинеос” печелят 
търга за доставка на втечнен газ 
през ноември, който бе обявен 
от българския държавен снаб-

дител “Булгаргаз” към края на 
септември. това съобщиха от 
държавното дружество. двете 
компании са класирани начело 
от осем подадени оферти при 13 
първоначално заявили интерес, 
от които десет са отговаряли на 
условията за участие. Предло-

женията на дЕПа и “митили-

неос” им са били оценени като 
най-изгодни.

от началото на годи-

ната българите са загуби-

ли 10% от покупателата 
си способност, показва 
пазарно проучване. спо-

ред икономисти хората в 
България обедняват про-

гресивно.
Инфлацията за първа-

та половина на годината 
е 17,7%, а ръстът на до-

ходите е едва 7%. раз-

ликата означава загуба 
на покупателна способ-

ност в размер на 10% за 
първото шестмесечие на 
2022 г., така че ние вече 
имаме загубена покупа-

телна способност доста 
сериозна, коментира фи-

нансистът десислава ни-

колова пред Бнр.
Инфлацията у нас е 

двойно по-голяма, от-

колкото в еврозоната 
и е резултат главно от 
поскъпването на енер-

гийните ресурси, което 
рефлектира върху всички 
производства.

“Изключително драс-

тично скочиха цените на 
всички основни храни-

телни продукти. За съ-

жаление, очаквам много 
драстични покачвания 
предвид нарастващата 
инфлация и предстояща-

та рецесия. Бюджетното 
увеличение на доходите 
обаче не е решение. в ус-

ловия на инфлация уве-

личението на доходите 
означава проинфлацион-

на политика. това озна-

чава наливане на масло 
в огъня”, е мнението на 
николова.

Поскъпването на 
храните гони 35-40%. 
но статистиката отчита  
инфлацията при цената 

на производител , т.нар. 
интегрирана инфлация. 
Газът е 80% от себестой-

ността на азотния тор. в 
момента консумираме 
сирене и кашкавал, за 
които млякото е произ-

ведено преди 3 месеца. 
Говорим за истинско си-

рене. тогава е произве-

дено млякото - при тога-

вашните цени. това каза 
за Bulgaria ON AIR доц. 
огнян Боюклиев от Ин-

ститута за икономически 
изследвания към Бан.

“При млякото също е 
интересно, цената на кило-

грам концентриран фураж 
и литър мляко, това съот-

ношение в цените повлия. 
ако към днешна дата за-

почна да произвеждам 
кашкавал, ще купя мляко 
за най-малко за 10-15 лв., 
отделно са другите разхо-

ди. Цената на истинския 
кашкавал е около 30 лв. 
при онези цени на мляко-

то. след 2-3 месеца отново 
ще поскъпнат”, допълни 
доц. Боюклиев.

според него инфла-

цията се бори с произ-

водство. 
“вдигнаха пенсиите с 

20%. да, но храните пос-

къпнаха с 40%. така реал-

ните доходи падат. Хра-

ните са борсова стока и не 
зависи толкова от другите 
фактори. Ще има поскъп-

ване, защото предлагане-

то е по-малко. то ще бъде 
в рамките на стотинки и 
ще бъде постепенно. няма 
да е както ще е при месни-

те и млечните продукти. 
При олиото имаше успо-

кояване, защото внесохме 
слънчоглед от Украйна. а 
качественият български 
домат е скъп, той изисква 
грижи, капризен е”, обяс-

ни доц. огнян Боюклиев.
По думите му, ние 

сме голям вносител на 
сухо мляко, млечен кон-

центрат и на млечни су-

рогати: “млеката преди 
30 години бяха в опаков-

ка от 500 гр., сега има по 
350, и по-малко.”

“Производството на 
храните е поскъпнало 2 
пъти. местните произво-

дители могат да облекчат 
нарастването на цените, 
твърди доц. Боюклиев.  
според него през идва-

щите месеци ще влезе  
новата реколта от зърно, 
което ще доведе до поне 
20-30%  ръст на цената 
на хляба.

Българите са загубили 10% от 
покупателната си способност
Производствотонахранителнипродуктиепоскъпнало2пъти

България е страната от Ес с най-ниска средна цена на ква-

дратен метър жилищна площ и най-ниски наеми. средната 
цена на квадратен метър у нас е 932 евро, а наемите са средно 
310 евро, показва изследване на Compare the Market Australia. 
на второ място е румъния със средна цена на квадратен метър 
от около 1264 евро, а на месечния наем - 349 евро.

България е на седмо място в Ес по най-висок дял на хората, 
които живеят в собствени жилища, показва още изследването. 
румъния е на първо място по този показател с 96,1%. това е с над 
45% повече отколкото са собствениците в Германия. словакия е 
на второ място с дял от 92,3% на хората, които живеят в собст-

вени жилища. Преди България са и Хърватия, Унгария, Литва и 
Полша. У нас 84,3% от хората живеят в собствени домове.

в словакия средната цена на квадратен метър достига 2045 
евро, а месечният наем - 550 евро. Жилищната собственост в 
страната е около 50% през 80-те години на миналия век, но 
след това се увеличава главоломно с процъфтяването на имот-

ния пазар след падането на комунизма.
Хърватия и Унгария поделят третото място в проучване-

то, като там 91,3% от населението живее в собствени жилища. 
Имотите в Унгария струват средно около 2250 евро на кв. ме-

тър, а месечният наем достига близо 453 евро. Имотите в Хър-

ватия струват средно около 1649 евро на квадрат, а месечният 
наем е приблизително 414 евро.

Германия е страната с най-нисък процент на жилищна соб-

ственост. там малко над половината от хората са собственици 
на жилищата си - 50,4%. За разлика от страните с най-висок 
процент на жилищната собственост, в Германия има високи 
такси за прехвърляне при покупки на имоти и няма данъчни 
отстъпки за лихвите по ипотечен кредит, което затруднява ку-

пувачите.

националната агенция за приходите 
за поредна година започва  кампания 
срещу спрямо фирми, декларирали в го-

дишните си финансови отчети, че дър-

жат на каса нелогично големи суми. 
става дума за близо 12 800 юриди-

чески лица, които са посочили в годиш-

ните си финансови отчети за 2020 г., че 

държат в брой над 100 хил. лева, като 
сред тях няма търговски вериги, бан-

ки, казина или други фирми, които по 
принцип оперират с много пари в брой.

Практиката до момента показва, че 
тези наличности не съществат реално, а 
са похарчени от собствениците на фир-

мите и в този случай те трябва да платят 

данък дивидент. данъчните инспектори 
вече започват проверки и ревизии на близо 
2500 дружества, като преброяват, описват 
и сравняват сумите в касата с посочените в 
счетоводните отчети, съобщиха от наП.

наред с контролната кампания на 
място, рисковите лица ще получат 
електронни писма или обаждане от 

Информационния център на наП. По 
този начин приходната агенция насър-

чава фирмите доброволно да прегледат 
отново счетоводните си документи и 
да направят корекции в годишните си 
финансови отчети, в случай че са до-

пуснати неточности. миналата година 
от наП се похвалиха, че вследствие на 
кампанията и проверките на място над 
5600 фирми са платили данъци в размер 
на 68 млн. лв. за раздадени дивиденти.

Газът през ноември ще струва 
под 200 лв./МВтч

Иван Иванов

Жилищата у нас  
най-евтини в ЕС

НАП проверява 12 800 фирми за пари в брой
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Обява

Столичнаобщина-район„Сердика“,наоснованиечл.34,ал.1иал.2отНаредбатазаусловиятаи
редазапровежданенатърговеиконкурсиивизпълнениенаЗаповед№СОА22-РД09-1705/05.10.2022г.на
кметанаСтоличнаобщина,

Обявява:
На14.11.2022г.,oт11:00ч.,взаседателнатазаланаСО-район„Сердика”,бул.„КнягиняМарияЛу-

иза”№88,ет.4,щесепроведепубличнооповестенконкурсспредмет:„Отдаванеподнаемнанежилищен
имот-терен-частнаобщинскасобственост,находящсенатериториятанаСО-район„Сердика“,засрок
от10(десет)години.

Информациязаобекта,предметнаконкурса:
Терен,представляващПИсидентификатор68134.507.1359(шестосемеднотричетириточкапет

нуласедемточкаеднотрипетдевет)поКККРнагр.София,одобренисъсЗаповед№РД-18-53/23.11.2011
г.наизпълнителниядиректорнаАГКК,сплощот949,00(деветстотинчетиридесетидевет)кв.м,актуван
саЧОС№1874/20.03.2019г.наСО-район„Сердика“,находящсевгр.София,ул.„Старатаводеница”,
попадащвУПИV-1359,кв.16,съгласнодействащПУП-ПРЗзам.Орландовци-Малашевци,одобрен
съсЗаповед№РД-09-50-545/25.10.1996г.наглавнияархитектнагр.София.

Началнаконкурснамесечнанаемнацена,определенаотсертифицираноценител,сключилрамков
договорсъсСтоличнаобщина,съгласноНаредбатазаценитеприсделкиснедвижимиимотинаСО-494.00
(четиристотиндеветдесетичетири)левабезДДС(0,52лв./кв.м).

Специфичноконкурсноусловие:Теренътщесеползвазаоткритсклад.
Гаранция за участие: 100.00 лв., внесени по банковата сметка на СО - район „Сердика” IBAN:

BG49SОMB91303327755001,BIC:SOMBBGSF,Общинскабанка,ФЦ„МарияЛуиза“,всрока,определен
запредставяненаофертите.

Ценанаконкурснатадокументация:60.00лв.сДДС.ЗаплащасенакасатанаСО-район„Сердика”
-гр.София,бул.„КнягиняМарияЛуиза”№88,ет.2,ст.214,всекиработенденот09:00ч.до17:00ч.илипо
банковпътпобанковасметка:IBAN:BG58SОMB91303127755001,BIC:SOMBBGSF,Общинскабанка,ФЦ
„МарияЛуиза“.

Конкурснатадокументациясеполучаваотделоводствотонарайон„Сердика”,бул. „КнягиняМария
Луиза“№88,ет.2,ст.225,срещупредставендокументзаплатенатакса.

Краенсрокзазакупуваненаконкурснатадокументация:до17:00ч.на11.11.2022г.
Краенсрокзапредставяненаофертите:17:30ч.на11.11.2022г.вделоводствотонаСО-район

„Сердика”,бул.„КнягиняМарияЛуиза“№88,ет.2,ст.225.
адресителефоннаорганизатора:СО-район„Сердика”,гр.София,бул. „КнягиняМарияЛуиза”

№88,тел.02/9315118,02/9218041,лицезаконтакт:КрасимирАлександров.

Банките започнаха офан-

зива за поредното вдигане на 
таксите, като най-големи про-

мени се очакват в средата на 
този месец. от 18 октомври 
“Уникредит Булбанк” пови-

шава таксата за откриване на 
разплащателна сметка с де-

битна карта, като от 2 тя става 
8 лева. ако плащанията са ре-

гулярни, например за битови 
сметки,  обслужването и  се 
вдига на 2,55 лв. от досегаш-

ните 1,80 лева. срещу 1,55 лв. 
ще се открива платежна смет-

ка. внасянето до 4000 лв. в 
офис, което досега беше без-

платно, ще струва 0,85 лв. за 
суми до 3120 лв., ако сумите 
са по-големи - 0,30% от вне-

сеното, но не по-малко  от 3 

лева. За внасяне до 3000 лв. 
също толкова, вместо досе-

гашните 2 лева. тегленето на 
до 1000 лева в офис на банката 
от платежна сметка ще струва 
3,68 лв. За суми до 2000 лева 
таксата става 0,70%, но не по-
малко от 10 лева. сега таксата 
е 0,5%, не по-малко от 6 лв.

Подновяването на карта 
става 6 лв., вместо сегашните 
2 лева. от банкомат на банка-

та тегленето поскъпва - 0,25 
лв., а от чужд банкомат -  по-

евтинява с 1 стотинка и ще 
струва 1,13 лева.  

“кей Би си Банк” - би-

вша “райфайзенбанк”,  също 
е обявила нови тарифи от 15 
ноември. таксата за открива-

не на разплащателна сметка 

от физически лица намалява 
от 8 лв. на 5 лв. За теглене на 
суми над 10 000 лева без заяв-

ка става 0,65% върху сумата, 
но не по-малко от 6 лева. в 
момента прагът е 5000 лева и 
се събира 0,7%, но не по-мал-

ко от 15 лева. Поскъпват оба-

че таксата за теглене от бан-

комат на банката, която става 
30 ст. плюс 0,1% от сумата. За 
теглене от банкомат на друга 
банка таксата става 1,30 лева 
плюс 0,1% от сумата.

от началото на този ме-

сец оББ вдигна повече от два 
пъти фирмените услуги. За 
физически лица тарифите ще 
се увеличат от 15 ноември. 
откриването на разплаща-

телна сметка на гише   става 

5 вместо 2 лева,  ако е без из-

даване на дебитна карта. За 
внасянето на до 2000 лв. през 
офис на банката ще се дължат 
2 лева. ако сумата е по-го-

ляма, цената е 0,2%  от  гор-

ницата над 2000 лева, но не 
повече от 300 лв. За внасяне 
на друга валута ценоразписът 
е 0,30% от сумата над равнос-

тойността на 2000 лева, но не 
повече от 400 лева.

който тегли до 10 000 лева, 
ще дължи 0,6%, но не по-мал-

ко от 6 лв. срещу сегашните 
0,55% и минимум 4 лв. ако 
е без предварителна заявка, 
таксата се вдига до 0,65%, но 
не по-малко от 6 лева. тегле-

нето на пари от чужд банко-

мат ще струва 1,30, а не 1,20 

лв. 1 лв. ще се плаща за всяка 
проверка на наличности. сега 
тази операция струва 0,40 лв. 
на собствен банкомат и 0,60 
лв. на чужд. При кредитните 
карти от 10 октомври внесе-

ни суми няма да могат да се 
ползват за покупка и други 
разплащания или за теглене в 
брой, а само за погасяване на 
дължимите суми.

Пощенска банка също е с 
нови такси от 1 октомври. По-
скъпо става обслужване на 
запорирани сметки - 35 лева. 
Преводите през системата 
Бисера ще струват 10 лева, а 
през рингс - 30 лева. тегле-

нето на суми от запорирани 
сметки ще се разрешава сре-

щу 7 лева.

нов скок в цените на 
електрониката и елек-

троуредите от следваща-

та година. това прогно-

зират анализатори на 
пазара, след като светов-

ните производители на 
чипове и други основни 
компоненти обявиха по-
скъпване от 2023 г. от 
електрическите четки 
за зъби, през смартфо-

ните, до телевизорите и 
хладилниците. ключов 
компонент от производ-

ството на всяко устрой-

ство или уред, които из-

ползваме в ежедневието 
си, са чиповете. През 
последните седмици 
про изводителите обя-

виха поскъпването им 
от следващата година, 
съобщи нова тв. ръста 

в цената неминуемо ще 
усетят и потребителите, 
прогнозират анализато-

рите на пазара. най-го-

лям скок се очаква при 
продуктите от сферата 
на електрониката - те-

левизори, смартфони и 
таблети. При пералните, 
съдомиялните машини и 
хладилниците скокът ве-

роятно ще е по-малък.

комисията за защита 
на потребителите /кЗП/ 
започва своята ежегодна 
кампания за надзор на па-

зара автомобилни гуми. 
Предстои да бъдат извър-

шени множество инспек-

ции в търговски обекти 
в цялата страна, както и 
на търговци базирани в 
онлайн пространството 
(интернет сайтове).

Ще бъдат проверява-

ни приоритетно зимните 

автомобилни гуми, клас 
C1, с2, и с3 за етикетира-

нето им по отношение на 
горивната ефективност 
и други параметри. спо-

ред регламента гумите 
трябва да са подходящи 
за използване при теж-

ки снежни условия или 
в екстремни климатични 
ситуации.

При необходимост 
могат да бъдат взети 
проби от автомобилните 

гуми и изпратени за из-

питване в акредитирана 
лаборатория за установя-

ване на съответствие на 
обявения клас в етикети-

те по отношение на ниво 
на шум, разход на гориво 
и сцепление с влажна на-

стилка и други, уточня-

ват от кЗП. Проверките 
в търговска мрежа започ-

ват от тази седмица и ще 
продължат до края на ме-

сец ноември.

Увеличаване на дигиталната рекла-

ма на българските курорти в популяр-

ните международни платформи, в които 
сега присъстваме слабо и заради бюро-

кратичната процедура на обществените 
поръчки. това предвижда законопроект, 
пуснат за обществено обсъждане.

“идеята е България да се рекламира в 
дигиталните медии, ще можем да бъдем 
гъвкави без процедура за обществени 
поръчки. турция днес има пуснати 570 
реклами във Фейсбук и в инстаграм. от 

нас имаме 30. Процедурата е тромава, 
оскъпява се ненужно. трябва да сме 
гъвкави, когато рекламираме. основна 
задача е да влезем в телефоните на евро-

пейците с банери, клипове, послания”, 
твърди служебният министър на тури-

зма  илин димитров. Финансирането на 
рекламите ще идва директно от бюдже-

та на министерството на туризма.  ми-

нистър димитров предлага и 100 млн. 
лева за увеличаването на средствата за 
реклама на бранша. 

Банки вдигат 
до 4 пъти таксите
Откриванетонаразплащателнасметкавечещеструва
8лв.внякоитрезори,вместодосегашните2лв.

Електроуредите с по-високи 
цени от догодина

Увеличават туристическата 
реклама в интернет

КЗП проверява зимните 
гуми в магазините
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накратко

Протестиращи в Хаити настояват за оставката на премиера Ариел Анри. Наложи 
се полицията да се намеси със сълзотворен газ, за да ги прогони. Правителството 
разчита на помощ от САЩ и Канада, за да се справи със ситуацията

снимкибта

въздушна тревога бе обя-

вена в цяла Украйна във втор-

ник, след като русия втори 
пореден ден нанесе масирани 
удари по съоръженията за во-

енно командване и контрол и 
енергийната система на Ук-

райна, предадоха украински 
и руски медии. Ударите са 
нанесени с далекобойно ви-

сокоточно оръжие с въздуш-

но и морско базиране. мише-

ни се оказаха шест области: 
киевска, виницка, ровенска, 
днепропетровска, одеска, 
Николаевска, Хмелницка и 
Лвовска, както и четири гра-

да - кривой рог, Запорожие и 
западните ивано-Франковск 
и ровно. 

в киевска област бяха 
въведени почасови прекъсва-

ния на електрозахранването. 
в графиците за аварийни пре-

късвания на тока попаднаха 
индустриалните и битовите 
клиенти. 

във виницка област 
безпилотници камикадзета 
атакуваха тЕЦ “Ладижин”, 
повредено е енергийното 
оборудване на теца, не се съ-

общава за загинали. По-късно 
се появи видео от разрушени 
постройки на централата, 
виждаха се указателни табе-

ли на руски език.
Град Запорожие бе под-

ложен на руски обстрел в но-

щта срещу вторник, съобщи 

ръководителят на областната 
администрация олександър 
Старух. обект на нападение 
са инфраструктурни съоръ-

жения. информацията за ще-

тите и жертвите се уточнява. 
По-късно бе съобщено, че 
при нападението е унищо-

жен автосервиз, пострадали 
са жилищни домове, учебно 
и здравно заведение. има ра-

нени. Пво е свалила и осем 
дрона камикадзета в Южна 
Украйна. 

Нападение е имало и по 
Сумска област, при което 
един човек е загинал, а най-
малко седем са ранени. ра-

кетни удари са повредили 
инфраструктурата в област 

конотоп.
Съобщено бе за три екс-

плозии в две енергийни съо-

ръжения в Лвовска област. в 
самия град има проблеми с 
електричеството и мобилните 
комуникации, както и прекъс-

вания на водоснабдяването. 
дУма припомня, че ра-

кетните удари са отговор на 
терористичната атака срещу 
кримския мост, който все пак 
не бе разрушен. Ето какво 
каза по британската телеви-

зия “Скай нюз” украинският 
посланик в Лондон вадим 
Пристайко: “...от самото на-

чало казахме, че ще се опита-

ме да разрушим моста, ведна-

га щом имаме възможност”.

Втори ден на руски
удари по Украйна
наобстрелбяхаподложенишест
областиичетириголемиграда

аз бях този, който участваше в преговорите с България 
с цел да започнем преговори с ЕС и споделях същото чув-

ство, което имаха македонските граждани по отношение на 
публичния дискурс, на всички коментари и изявления, кои-

то достигнаха до нас. Усещането, което имах, е усещането, 
което имаха гражданите, когато се водеха преговорите, а и 
преди това - все едно някой те реже с нож в корема. това 
заяви премиерът на рС македония димитър ковачевски в 
интервю за тв 24. и отбеляза, че има несъгласие по темата с 
лидерите на опозицията. “мислете за бъдещите поколения”, 
заяви той.

Ковачевски с тежки
думи за преговорите

Броят на жертвите на урагана 
Йън в САЩ надхвърли 100 души само 
в щата Флорида, съобщиха 
местните здравни власти. Това е една 
от най-смъртоносните бури, 
връхлитали страната от началото 
на века. Възстановяването 
на опустошените крайбрежни зони 
може да отнеме месеци и ще струва 
над 50 милиарда долара

Беларус може да понесе още санкции, ако продължава да се 
намесва в конфликта в Украйна, предупреди френската външ-

на министърка катрин колона.
Беларуският президент александър Лукашенко съобщи, че 

минск и москва ще разположат съвместна военна оперативна 
група в отговор на това, което според него е явна заплаха за 
страната му от киев и неговите западни поддръжници.

коментарът на лидера, който държи властта в Беларус от 
1994 г., показва потенциална по-нататъшна ескалация на вой-

ната, вероятно с комбинирани руско-беларуски сили в северна-

та част на Украйна.

Париж заплаши 
Минск с още санкции

Гърция и Турция откриха 
фериботна връзка

Въпреки напрежението между 
Гърция и Турция е открита фери-
ботна връзка между Солун и Измир. 
Това е първата пряка морска връзка 
между регионалните съперници. Ко-
рабът, превозващ до 948 пътници и 
до 300 превозни средства, ще насър-
чи търговските интереси на съседи-
те.

Полиция иззе 144 кг хашиш 
при обиск на бус

Полицията в окръг Адана (Южна 
Турция) иззе 144 кг хашиш при обиск 
на специален бус за превоз на по-
койници, пише в. “Миллиет”. Трима 
души са били задържани по случая.

20 000 евакуирани заради 
бомба от Втората 
световна война

След откриване на 500-килогра-
мова бомба от Втората световна 
война на близо 20 000 жители на 
Франкфурт се наложи да се еваку-
ират. “Една неконтролирана екс-
плозия би нанесла значителни щети 
на сгради и би застрашила човешки 
живот”, казаха властите.

Папа Франциск призова 
за отмяна на смъртното 
наказание

В Световния ден срещу смъртно-
то наказание папа Франциск отново 
призова за отмяна на най-тежката 
присъда. По данни на “Амнести ин-
тернешънъл” до края на 2021 г. 108 
държави са го отменили за всички 
видове престъпления. 

Лула води пред Болсонаро 
седмици преди балотажа

Кандидатът за президент на 
Бразилия Лула да Силва увеличи 
преднината си пред действащия дър-
жавен глава Жаир Болсонаро преди 
балотажа на 30 октомври. Подкре-
пата достигна 51% срещу 42%, в 
сравнение със съответно 51% и 43% 
в предишното проучване.

36 загинали от свлачищата 
във Венецуела

Броят на жертвите на свлачи-
щата във Венецуела достигна 36. 
Все още много хора се издирват. Над 
300 жилища са разрушени, а пове-
че от 750 са повредени. Около 1200 
души се включиха в спасителните 
операции, сред които и такива, за-
губили домовете си. Те разчистиха 
улиците и възстановиха електроза-
хранването.
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оПЕк намали добива 
с два милиона барела на 
ден, считано от 1 ноем-

ври. това се случи в от-

говор на наложения та-

ван на цените на руския 
петрол. 

Повечето от "нови-

те" политици се заеха 
да оплакват Украйна 
и да громят русия, но 
почти нищо смислено 
до момента не чухме 
за бъдещето на нашата 
икономика и за това от-

къде и на каква цена ще 
набавим енергоносите-

ли. всички се държат 
все едно, че разгромът 
на русия е близко и след 
това идват светли дни на 
благоденствие!

в същото време ев-

рочиновници, от името 
на държавите членки, 
задълбочават икономи-

ческата криза, налагай-

ки нови и нови санкции 
срещу руската федера-

ция. Никой не е питал 
народите в Европа дали 
искат да фалират в името 
на евро-атлантизма.

в тази ситуация ПЕс 
в проект на резолюция 
призовава за увеличава-

не на военната помощ за 
Украйна, засилване на 
санкциите срещу русия 
и не на последно място - 
спешно приемане на ис-

танбулската конвенция 
от европейските държа-

ви, които още не са го 
направили. в това число 
е и България. явно спо-

ред председателя на ПЕс 
сергей станишев този 
"дневен ред" е от полза 
за европейските народи 
и това е пътят за техния 
просперитет. в този ред 
на мисли може би за 
ПЕс би било по-добре 
да започне да се оглежда 
за друг по-надежден от 
БсП партньор у нас, на-

пример "демократична 
България", която изцяло 
отговаря на идеологиче-

ския им профил.
Би било много добре 

някой да попита ста-

нишев какво точно по-

стигна ПЕс и намира ли 
своя престой като ръко-

водител на организация-

та за "успех" и кои точ-

но "добри практики" би 
приложил и в БсП, коя-

то според него трябвало 
да бъде реформирана. 
междувременно в резо-

люция, приета на 6 ок-

томври, с повече от две 
трети от гласовете на 
членовете на Европей-

ския парламент, евро-

депутатите призовават 
за мащабно увеличаване 
на доставките за оръжие 
на Украйна! Естествено, 
нито един български ев-

родепутат "социалист" 
не е бил против, нещо 
повече Петър витанов 
и Цветелина Пенкова 
са гласували "За", а ос-

таналите трима въобще 
не са гласували - явно 
просто не са били на ра-

бота в този момент. Бра-

во на "реформаторите" 
станишев и витанов! 
Хората, които ви прати-

ха с гласовете си за БсП 
на гурбет в Брюксел, 
точно за това жадуват и 
се молят - още оръжия 
и санкции, или иначе 
казано - война, смърт, 
разруха, глад...

тази маргинализи-

рана аморфна маса от 
скъпоплатени гурбет-

чии, от които нищо не 
зависи и служат просто 
като параван за фасад-

ната демокрация, искат 
още кръв да се лее. За 
тях мирът не е ценност 
и считат, че добруване-

то на народите, които са 
ги пратили там, минава 
през още война, разруха, 
санкции и респективно 
инфлация и икономи-

чески колапс. На тези 
главоломното покачване 
на цените не им пречи, 
защото получават огро-

мни заплати и всъщност 
са едни гастарбайтери, 
които отдавна са скъ-

сали с реалността и въ-

обще не се интересуват 
от битието на народите, 
които се затрудняват да 
си осигурят елементар-

ни човешки потребности 
като осветление, отопле-

ние, лекарства и що-годе 
разнообразна храна.

Евробюрократи.bg
Страхил Ангелов
n

СвеТовен Ден ЗА БоРБА С АРТРИТА. от-
белязва се от 1996 г. по иници-
атива на Международната ор-
ганизация за борба с артрита и 
ревматизма. Артритните забо-
лявания са най-голямата група 
хронични заболявания в свето-
вен мащаб. Само в европа от 
тях страдат 120 млн. души.

Ден нА БЪлгАРСКАТА АКАДеМИЯ нА нАУ-
КИТе. отбелязва се 
с решение на общото 
събрание от 29 юни 
1984 г. на 12 октом-
ври 1869 г. (30 сеп-
тември 1869 г. стар 
стил) е създадена БАн като Българско книжовно 
дружество (БКД) от общо събрание, проведено в 
гр. Браила, Румъния. Приет е първият Устав на 
БКД, с тайно гласуване е избрано първото ръко-
водство, което се състои от настоятелство и 
действителни членове. За председател на насто-
ятелството е избран николай Ценов. всички при-
състващи на Учредителното събрание полагат 
клетва. С решение на общото събрание от ноем-
ври 1878 г. седалището на дружеството е премес-
тено в София. на 6 март 1911 г. БКД се преимену-
ва в Българска академия на науките. С решение на 
общото събрание от 29 юни 1984 г. за Ден на БАн 
е определен 12 октомври - денят на създаването 
на Българското книжовно дружество в Браила.

Ден нА БЪлгАРСКАТА оБЩИнА. Чества се 
с решение на общото съ-
брание на националното 
сдружение на общините 
в Република България, 
прието на 18 юни 1998 г. 
в Благоевград. на 12 ок-
томври 1882 г. в бр. 117 на "Държавен вестник" 
е обнародван първият Закон за общините и град-
ското управление в България.

1492 - ХРИСТоФоР КолУМБ оТКРИвА АМе-
РИКА. на този ден той 
стъпва на о. Сан Сал-
вадор в Карибско море. 
Два месеца по-рано ита-
лианският изследовател 
потегля от Канарските 
острови с екипаж от 
90 души на корабите "Санта Мария", "Пинта" и 
"ниня" до Индия, но пътуването го отвежда до 
земите, днес познати като Америка. Датата е 
чествана за първи път в ню Йорк през 1792 г. Днес 
екваториална гвинея отбелязва Деня на независи-
мостта си от Испания (1968), а лаос - Деня на 
освобождението и независимостта си от Фран-
ция (1953). в Испания честват Испански ден, или 
годишнина от откриването на Америка.

1924 - УМИРА АнАТол ФРАнС, ФРенСКИ 
ПИСАТел (Р. 1844 г.). Рож-
деното му име е Жак Анатол 
Франсоа Тибо. от 1873 г. за-
почва да публикува статии и 
есета във вестниците "льо 
Тан", "льо голоа" и др. През с.г. 
издава първата си стихосбирка 
"Златни поеми", а през 1876 г. - 
"легенда за Таис". носител е на 
нобелова награда за литература (1921).

1935 - РАЖДА Се лУЧАно ПАвАРоТИ, 
ИТАлИАнСКИ оПеРен ПевеЦ (УМИРА 2007 
г.). Постига ненадмина-
та слава и в популярната 
музика, превръщайки се в 
един от най-успешните 
тенори на всички време-
на. Той е един от "Трима-
та тенори". Популярен с 
благотворителната си дейност. Кавалер на го-
лемия кръст - висш италиански орден за заслуги. 
Последното му появяване на сцена е през 2006 г. 
на Зимните олимпийски игри в Торино.

Циниченламтеж
От стр. 1

Ламтежът им към пе-

чалбата по правило е бил 
циничен и неизтребим. 
той най-добре се усеща 
от потребителите на бан-

кови услуги именно чрез 
таксите и комисионите, 
с които ги дерат, когато 
влязат в банков клон. 
там става ясно, че бан-

ките не спират да вдигат 
таксите за обслужване 
на граждани и фирми.

масово трезорите 
от началото на 2022 г. 
промениха драстично 
тарифите си. таксата 
за теглене от банкомат 
вече не е фиксирана, а е 
процент от сумата. Бан-

ковата статистика отчи-

та, че таксите, събирани 
за обслужване на гише, 
годишно се увеличават 
с над 40 на сто. Преди 
година за оправдание 
послужи евродиректива, 
която принуди банките 
да намалят драстично 
таксите, които събират 
за транзакции в евро за и 
от страни в Ес. България 
бе начело по най-скъпи 
преводи в рамките на Ес 
с такси от 30 до 60 евро 
за суми до 300 евро. сега 
тези такси вече са при-

равнени към цената на 
значително по-евтината 
услуга за вътрешни пре-

води в левове. в момен-

та е в ход и поредното 
вдигане на тарифите.

традиционно стана и 

обяснението на банките, 
че чрез таксите и коми-

сионите се опитват да 
компенсират приходите 
си от безпрецедентно 
ниските лихви по креди-

тите. още повече, че се 
очаквало лихвите, дори 
и да се повишат заради 
инфлацията, все още да 
останат ниски и отпус-

каните кредити да са ев-

тини, което ощетявало 
банките.

Преди време излезе и 
специален секторен ана-

лиз на антимонополната 
комисия. очаквано, като 
се знае опитът на кЗк 
с горивата, например, 
тя не откри никакви съ-

ществени нарушения на 
конкуренцията на бан-

ковия пазар. въпреки че 
таксите на различните 
банки по сметки са се 
повишили в последните 
години и са близки по 
размер, това се дължа-

ло на "регулаторни из-

исквания и обективни 
обстоятелства и няма 
съмнение за съглашател-

ство". явно банките кри-

за не ги лови.
това прави банките 

вече по-богати от дър-

жавата, чийто брутен 
вътрешен продукт, по 
данни на министерство-

то на финансите, през 
последните години се 
изчислява на около 130 
млрд. лв. активите на 
банките отдавна над-

хвърлят тази сума.

анатолийстанкулов
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n Г-жо Нинова, името 
на България беше замесе-
но в ужасяващи събития 
като взрива на Кримския 
мост? БСП излезе с искане 
президентът Румен Радев 
да даде отговор какво се 
случва. Какво е Вашето 
обяснение на всичко това?

- в понеделник сутринта 
веднага излязохме с позиция 
правителството да възложи 
на службите разследване и 
да даде много ясен и бърз 
отговор. в тази ситуация 
бързината е изключително 
важна. да даде бърз отговор 
и да пресече тези опити за 
намеса на България, защото 
е много опасно. За съжале-

ние, в понеделник нямаше 
такъв категоричен и бърз от-

говор, така че оставаме със 
същия апел: много бързо и 
президентът, и служебният 
кабинет да даде отговор, и 
то категорично. Забавянето 
може да е много опасно.
n  Президентът свика 

първото заседание на 48-
ото НС. Какви са Вашите 
очаквания, ще имаме ли 
нов кабинет?

- Президентът трябва-

ше да свика парламента 
веднага. веднага можем 
да приемем таван на цени 
на ток, газ, парно и вода. 
Идва отоплителният сезон, 
хората се притесняват от 
цените. най-големият про-

блем е инфлацията и цени-

те. Парламентът може за 
дни да успокои ситуацията, 
ако бяхме свикани веднага 
и приемем таван на цените. 
веднага да приемем понятие 
“енергийна бедност” и да 
определим компенсациите, 
да дадем яснота на фирмите 
и икономиката - ще има ли 
компенсации, да определим 
увеличението на доходите, 
да приемем бюджет. тази 
една седмица, с която прези-

дентът отлага свикването на 
парламента, е загуба на вре-

ме, и то ценно, с което може-

хме да решим много пробле-

ми на българските граждани 
и на българската икономика. 
обяснението на президента, 
че дава време на партии, за 
да преговарят, не почива на 
никакви аргументи.

мандатоносителят ГерБ, 
Бойко Борисов заявиха: 
“Преговорите ще започнат, 
когато започне парламентът, 
и ще се водят там”. няма по-
ясно и по-видимо място, и 
прозрачно за водене на пре-

говори от парламента. в мо-

мента никой не преговаря, 
поне не официално. всички 
партии сме си заявили по-

зициите. следователно това 
е загуба на време, освен ако 
не се дава време за някакви 

задкулисни разговори, за на-

тиск върху депутати, върху 
партии, което също не е до-

бра характеристика на бъл-

гарския политически живот.
n Какво правителство 

бихте подкрепили?
- няма да подкрепим пра-

вителство с мандат на ГерБ, 
с мандат на дПс и с мандат 
на “възраждане”. Ще раз-

говаряме с ПП, на които за-

дължително се дава вторият 
мандат, и с трети мандат, на 
когото президентът преце-

ни, че се даде, извън ГерБ, 
“възраждане” и дПс. каз-

вам ще разговаряме, защото 
от разговорите ще зависи ка-

къв ще е изходът - дали ще 
има правителство с третия 
мандат или не.
n А как ще се отразят 

едни нови избори на БСП - 
нещо, което не изключват 
и експерти в тази област, 
Ваши колеги?

- не само на БсП, на 
всички партии няма да се 
отразят добре, защото пети 
избори за две години е поли-

тическа нестабилност, която 
се отразява на всички секто-

ри в живота ни, най-вече ще 
се отрази зле на България. 
Имаме нужда от редовно 
правителство и от постоянен 
работещ парламент, който 
да приеме най-неотложните 
въпроси.
n Проведохте Нацио-

нален съвет и обсъдихте 
резултатите на изборите. 
Какви проблеми очертахте 
в партията и какви мерки 
ще приложите в най-скоро 
време, за да стабилизира-
те БСП?

- в събота близо осем 
часа на националния съвет 
дискутирахме всички въ-

проси. решихме да напра-

вим организационна рефор-

ма, да си променим устава, 
да работим по нова програ-

ма, за модерна лява про-

грама. това всичко ще го 
свършим. но има един друг 
въпрос вътре в БсП - това 
е за т.нар. “вътрешна опо-

зиция”. той е важен, защо-

то тези хора постоянно са в 
публичното пространство, 
говорят, рушат имиджа на 
партията. това е съществен 
въпрос, не е повърхностен.

Преди пет години в БсП 
скъсахме със зависимости-

те, с клиентелата, с употре-

бата на БсП за лични, за 
кариеристични цели, задку-

лисни договорки. тези хора 
не се примириха с това. те 
търсят реванш постоянно. 
те и техните поддръжници 
извън БсП с всички въз-

можности - и финансови, и 
медийни, през всички тези 
пет-шест години нападат 

партията и това руши дове-

рието в нея. няма да позво-

лим това да се случи, защо-

то го постигнахме с много 
трудна реформа, защото 
ограничихме мандатите на 
депутатите до три, предсе-

дателят - аз в случая, сама 
си наложих ограничение от 
два мандата.

ние сме единствената 
партия, в която председате-

лят се избира директно от 
всички членове на парти-

ята, с пряк избор. т.е. тази 
реформа вече е направена. 
тя ни дава свободата да бъ-

дем партия, която не се под-

чинява на външни влияния, 
на зависимости, на бизнес 
интереси. взимаме решени-

ята сами и се подчиняваме 
единствено на волята на 
членовете и на симпатизан-

тите. това е същественият 
въпрос вътре в БсП и сме 
решени да не позволява-

ме старото, задкулисното, 
клиентелата, употребата 
на името на партията да се 
върне обратно. Затова сме 
и партия, която се превър-

на в партия на промяната, 
защото пет години се борим 
с модела “ГерБ и Борисов” 
и няма да отстъпим от това. 
И продължаваме, именно 
защото започнахме промя-

ната първо вътре в себе си. 
Първо изчистихме партия-

та от зависимости и затова 
претендираме, че можем да 
помогнем в едно правител-

ство, да участваме, да из-

чистим и държавата от този 
модел.
n Какви щети ще на-

несе политическата ситу-
ация на икономиката на 
страната?

- в кампанията се срещ-

нах с работници, работо-

датели, директори на доста 
заводи и като бивш минис-

тър на икономиката ме ин-

тересуваше как се развива 
икономиката. видях с очите 
си на място, че икономиката 
работи. Фирмите имат ра-

бота, имат поръчки. някои 
дори ми казват: “не можем 
да ги изпълним, връщаме 
клиенти от европа”. Започ-

на това скъсяване на вери-

гите на доставки. Фирми от 
азия се изнасят, идват към 
европа и намират в Бълга-

рия възможност за развитие. 
т.е. икономиката работи. но 
в тази политическа неста-

билност не знам докога ще 
може да работи. на всички 
задавах един въпрос: с как-

во държавата може да ви по-

могне, за да работите, да има 
икономически растеж и да 
вдигате заплатите на работ-

ниците?”. И всички искаха 
едно и също - предвидимост 

и предсказуемост. само ни 
кажете този месец колко ще 
струва токът, другия месец 
колко ще струва газът, за да 
можем да планираме и да 
си изпълняваме поръчките. 
а политическата нестабил-

ност не може да даде така-

ва предвидимост. Затова 
трябва парламент, редовен 
кабинет, ясни и конкретни 
решения за икономиката, да 
се каже на хората, те ще си 
свършат работата, защото 
има поръчки и има работа.
n Допускате ли, че дъл-

гът на страната ще се 
увеличи? До каква степен 
тази ситуация, в която 
се намираме, ще ограничи 
растежа?

- в момента дългът и до 
края на годината, предпо-

лагам, се движи в рамките 
на гласувания в бюджета 
за 2022 г. не е надхвърлен 
спрямо това, което сме пред-

видили, дори е по-нисък, не 
е изтеглен целият. единстве-

ният ръст на дълга, излизане 
извън рамките може да бъде 
намерението на служебния 
кабинет за нови “Грипен”-и 
и за втората осмица на само-

летите Ф-16.
n Да, БСП е против 

това решение на президен-
та.

- категорично. особено 
защото изневиделица се по-

яви намерение да поръчат 
нови “Грипен”-и... докато 
дойдат Ф-16 след много го-

дини. това е абсурдно реше-

ние.
n Защо?
- мисля, че близо над 6 

милиарда излиза този раз-

ход вече, а и с “Грипен”-ите 
не знам колко ще стане, за-

виси дали ще са на лизинг, 
дали ще се купуват.

в момента тези пари 
трябват на българските се-

мейства, защото расте бед-

ността, растат неравенствата, 
растат цените, расте инфла-

цията. Хората зимата няма 
да могат да си плащат тока 
и парното. тези пари са не-

обходими за стабилизиране 
на българската икономика, 
за компенсации на фирмите 
за ток, за газ. всичко това е 
необходимо вътре в страна-

та, да подкрепи българската 
икономика и българските се-

мейства, а не да храним чуж-

дите в този момент.
n Смятате ли, че поли-

тическата нестабилност 
би ни превърнала в слаби 
и уязвими членове на ЕС и 
НАТО?

- не, не смятам. мно-

зинството от българското 
общество категорично и 
твърдо е “за” членството ни 
в ес и нато. Имаме една 
устойчива обществена сре-

да, която не иска излизане-

то ни от европейския съюз 
или дестабилизация на ес. 
това е добра основа. слаби 
ни прави липсата на харак-

тер, липсата на сила и на са-

мочувствие на българските 
политици да отстояват в ес 
национални позиции.

Послушанието, следва-

нето на решенията на голе-

мите - това ни прави слаби. 
а ние можем да бъдем лиде-

ри в европейския съюз при 
взимането на решения, но 
просто трябва по-решителни 
и по-смели хора да застанат 
начело на държавата.
n Оптимист ли сте 

за бъдещето на страната 
ни, както и за мястото на 
БСП в политиката?

- да, оптимист съм. Знам, 
че имаме сили, можем да се 
справим и вярвам, че ще го 
направим, защото ние в БсП 
сме отговорни хора и ще по-

ложим всички усилия.

Корнелиянинова:

Изчистихме БСП 
от зависимости
Защопрезидентътотложисвикванетонапарламента?
официалниразговорисеводяттам,анезадкулисно,казва
лидерътнасоциалистическатапартияпредрадио„Фокус”
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По лош път тръгна и при-
ключението, наречено прена-
реждане на жълтите павета. 
уж проста работа - обикно-
вени правоъгълни плочки (не 
примерно триъгълни или ня-
какви додекаедри или октаго-
ни), които стоят по местата си 
от десетилетия и е нужно само 
да се подредят отново. обаче 
се оказа, че и за това несложно 
действие няма капацитет. 

уж софия изобилства от 
частни и държавни универси-
тети и който не е поискал не е 
станал висшист, но едни обик-
новени павьори не могат да се 
намерят. а, както добре знаем, 
бакалаври, магистри и докто-
ранти павета не редят. обаче 
пък същите се явяват на търгове, 
печелят ги, ръководят фирмите, 
които наемат черноработници-
те. а те са крайните изпълни-
тели на всички ремонтни дей-
ности. магистри би трябвало 
да се навъртат и по коридорите 
на “московска” 33, за да отго-
варят за подбора, изпълнението 
на изискванията и последващия 
контрол на свършеното по ули-
ците и площадите. кадровото 
осигуряване и тук е дефицитно, 
видно от плачевните резултати. 

Затова е и
общественото 

недоволство

и подготвяния за днес про-
тест, и поредното искане на 
оставката на Йорданка фан-

дъкова. Година преди мест-
ните избори тя не подхожда 
далновидно, след като позво-
ли поредната позорна излага-
ция с емблемата на столичния 
център, и то непосредствено 
до една от най-важните дър-
жавни институции - Народно-
то събрание. 

възможно ли е кметицата 
да е била толкова наивна, че 
да вярва, че бърникането по 
жълтия паваж може да преми-
не сполучливо и безконфлик-
тно? или че провалът ще ос-
тане евентуално незабелязан? 
очевидно фандъкова забрави 
за едни други павета преди 
има-няма пет години, които 
пак доведоха до обвинения, 
скандали и пренареждане.

През 2017 г. започна също 
един мащабен ремонт на бул. 
“княз ал. дондуков”, кой-
то се подновяваше месеци 
наред заради лошо изпълне-
ние, с автор добре познати-
те “трейс”. тогава на пре-
ден план пак излязоха едни 
павета, само че гранитни. 
те се преместваха, вадиха, 
пренареждаха, само и само 
да “саботират” работата на 
столичната община. тогава 
кметството направи опит да 
ги замени изцяло с асфалт, но 
успя донякъде, а останалите 
каменни блокчета му докара-

ха куп неприятности. 
Бул. “дондуков” остана в 

най-новата история като
символ на 

опустошение  
и безхаберие

и откри нови измерения на 
утвърждаващата се проце-
дура “ремонт на ремонта”. 
Булевардът, прекръстен на 
“фандъков” на една табела 
от анонимен шегобиец, про-
прави и зловредната практика 
за бавещи се и некачествени 
ремонти, която преля и към 
реконструкцията на ул. “Граф 
игнатиев”.

За нея каквото и да се каже 
или напише, все ще е малко и 

недоизказано. сагата се про-
точи години, като започна от 
2018 г. със спечелената об-
ществена поръчка от “джи пи 
груп” за 25 млн. лева и едва 
ли някога ще приключи, за-
щото ремонтчетата се точат 
едно след друго. мина се 
през лошо положени настил-
ки, съмнения за нередности 
около трамвайните линии, 
докарали до съд зам.-кмета 
Евгени крусев, за да се стиг-
не до прословутите каменни 
перки, в които доста народ се 
изпотроши. 

тогава кметицата също 
налага солени глоби от бли-
зо 300 000 лева, но какво от 
това? факт е, че реконструк-
цията на “Графа” се оказа 
разгром. и заради фалиралия 
бизнес по протежението му, 
и заради пострадалия имидж 
на институции и фирмата из-
пълнител, и заради целия об-
лик на емблематичното място 
днес, което по нищо не при-
лича на компютърно симули-
раните образи. 

какви ли шокиращи но-
вини ще чуем след финала на 
реконструкцията на трамвай-
ното трасе на Петицата? По 
него вече имаше ремонт на 
ремонта, станал известен след 
питане на общински съветник 
от БсП до кмета. оказа се, че 
на почти готов участък от тра-
сето по бул. “Цар Борис III” е 
правена поправка заради по-
ложен неподходящ материал. 

Нужният и закъснял ремонт 
на линията е с доста дълъг 
срок на изпълнение и се пра-
ви в отделни участъци на два 
основни етапа, като цената му 
е над 40 млн. лева. На всичко-
то отгоре преди няколко ме-
сеца се разбра, че столичната 
община е санкционирана с 12 
милиона лева заради

опорочен търг

за реконструкцията на трасе-
то от съдебната палата до кв. 
“княжево”. решението е на 
управителния орган на евро-
пейската програма “региони 
в растеж” и е за санкция в 
размер на 25% от сумата на 
проекта.

На фона на цялата тази 
минала и настояща съсипия, 
какво ли да очакваме за пред-
стоящите в бъдеще мащабни 
ремонти и строежи на пъти-
ща, които общината планира 
през следващата, предизбор-
на година? става дума за три 
исторически пътни артерии, 
за които се говори от години, 
но нищо не се прави. За пре-
местване на несполучливото 
трасе на трамвая по бул. “Ген. 
скобелев” и бул. “Хр. Ботев” 
до бул. “витоша, за изгражда-
нето на бул. “копенхаген” от 
метростанция “младост 3” до 
бул. “Цариградско шосе” и за 
реконструкция на трамвайния 
релсов път по бул. “княгиня 
мария-Луиза” общината обяви 
обществена поръчка за 61 млн. 
лева. кандидатите за изпълне-
нието на трите проекта ще ста-
нат известни до дни. какви ли 
изненади се крият този път? 

Най-вероятно скоро столи-
чани ще издигнат пред сградата 
на столичната община лозунга 
“Не пипай!”. все повече хора 
призовават фандъкова да не се 
захваща с нови ремонти, защото 
щетите са непредвидими, а чес-
то и бедствени. май е по-добре 
да гледаме изпочупени плочки, 
разбити улици и тротоари, неу-
гледни площади - все познатото 
зло, отколкото да очакваме с 
ужас непознатото. 

Ремонтследремонтсриванадеждитенастоличани
заподобряваненаградскатаинфраструктура

Деси ВЕЛЕВА Много мъка се процежда от почти всеки пътен ремонт в 
София. Рее се едно такова чувство за безизходица, за без-
надеждност. Все се питаме дали е възможно поне една от 
мащабните реконструкции на булеварди, площади, трам-
вайни линии да стане спокойно, по правилата, без истерии, 
без обвинения, без бягане от отговорност. Да се намери 
читава фирма, която да не работи на баснословни цени, да 
има качествени служители и да завърши ремонта в срок. 
За разнообразие. Не му се получава тази работа на столич-
ното кметство. Някак не му идва отвътре да не забърка 
някоя каша и да не предизвика яростни реакции сред иначе 
миролюбивите софиянци.

Фандъкова, 
не пипай!

Злополучният ремонт на ул. “Граф Игнатиев”
снимкаемилиякостадинова

Павета се сменяха и на бул. “Дондуков”
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Eдин от сериозните про-

блеми на българския полити-

чески живот е чудовищната 
инфлация на думите. Злоупо-

требата с тях доведе до бук-

валното унищожение на тех-

ния смисъл, а в много случаи 
- и до пълна трансформация 
на значението. вижте какво 
се случи с думата “реформа”. 
тя беше мачкана, политиче-

ски изнасилвана, прилагана 
като екзекуция и днес голяма 
част от хората, щом чуят за 
реформи, се готвят за при-

родно бедствие, катаклизми и 
бедност. не стана ли същото 
с митичното съществително 
“Европа” - използвано като 
аргумент в безкрайни сканда-

ли, драми и тъпотии, днес за 
много от избирателите дума-

та е изгубила своето значение 
или е разглеждана с омраза, 
фучене и ярост. инфлацията 
на езика не е безопасен про-

цес. тя взривява политиче-

ските стойности.
Покрай битките в БсП 

и неспиращите телевизион-

ни рицари на словото и сло-

воблудството напълно се 
обезцени думата “опозиция”. 
Защото нали така трябваше да 
наричаме безкрайната върво-

лица от хора, които с наслаж-

дение се отдаваха на спорта 
да не спират да плюят собст-

вената си партия - “вътрешно-

партийна опозиция”.
само че в идеалната все-

лена “опозицията” е нещо 
градивно. тя не е перманент-

на вътрешна война, а идеен 
спор, дискусия за бъдещето, 
идейна алтернатива, която 
води до обогатяване на една 
партия, а не до нейното раз-

ложение. и това е проблемът 
на БсП в последните няколко 
години. това не е “вътреш-

нопартийна опозиция”, това 
е откровено враждебна сила, 
която с удоволствие

работи срещу 
собствената си 

партия

разрушава нейната избирател-

на база, обслужва чужди по-

литически проекти, а в края на 
този процес първа настоява за 
носенето на отговорност, ос-

тавки и конгреси. умишлено 
не използвам имена. Защото 
тук е важен процесът, който 
приклещи БсП в своите лапи 
и не иска да я пуска. Послед-

ният пленум на партията ста-

на знаков за това. 

медиите отново надуха 
фанфарите и зажадуваха за 
кръв и отрязани глави, които 
се търкалят по стълбищата 
на “Позитано”. това е част 
от медийния тероризъм сре-

щу левицата. Защото именно 
този наратив за БсП създава 
атмосферата на нетърпимост 
и обществено смущение, коя-

то в крайна сметка е един от 
елементите за слабите резул-

тати на партията в последните 
избори. но какво се получи?

с очите си видях как от-

говорност, оставки и драми 

искат основно хора, на които 
никой не им е видял дори и 
очите по време на избори. За-

щото това е основен момент в 
т.нар. опозиция - когато дой-

де времето за върховно поли-

тическо изпитание, нито един 
от тях не се опитва да помог-

не. А една партия си личи в 
миговете, в които трябва да 
се бори като колектив. вина-

ги има време за анализи на 
проблемите. но преди избори 
всяка организация се нуждае 
от единство, обща посока и 
усилия. Една от тях, весела 
лечева, дори си призна не-

участието в изборите в прав 
текст - тя не участвала в избо-

рите, защото нямала доверие 
в ръководството. след такова 
признание просто трябва да 
си вземеш чантата и да напус-

неш залата, защото, когато 
не си вложил усилие на вота, 
с какви очи и съвест можеш 
да търсиш отговорност? но 
предполагам, че задаването 
на такива въпроси веднага ще 
ме превърне в “корнелианец”, 
както обичат да говорят

морално извисените 
търсачи на 

отговорност в БСП

нещо друго ми направи 
впечатление по време на дра-

матичния пленум. винаги съм 
смятал, че добрата тактика за 
една “опозиция” е да печели 
хората с идеи и диалог. А в 
залата на “Позитано” видях 
безкрайна драма и скандал. 
вместо опит за спечелване 
на душата на БсП, чух ме-

лодраматични прокурорски 

речи как всички сме виновни 
са състоянието на партия-

та, един безкрайно размахан 
пръст срещу всеки, който има 
наглостта да не мисли като 
извисените съвести и трубаду-

ри на промяната.
така не се печели вътрешно-

партийна битка. 
в крайна сметка така и не 

чух какво различно предлага за 
бъдещето на БсП “опозиция-

та”, вън от смяната на корнелия 
нинова и бързия конгрес, ако 
може утре, ако не може, след 
две седмици. от цялата исте-

рия разбрах едно - че бързият 
конгрес беше необходим, за да 
може уставът на БсП да бъде 
разпарчетосан и от него да бъде 
изваден така омразният за опо-

зицията пряк избор на лидер.
това е ключова реформа 

в БсП. демократизацията на 
партията изисква не някакъв 
конклав от посветени да избира 
лидера, а за него да имат думата 
всички членове. Защото това е 
начинът левицата да стигне до 
своите избиратели и да ги ан-

гажира в партийните процеси, 

а не да ги използва като кре-

постни селяни само по време на 
избори.

Ако тръгваш на поход за 
БсП, но първото нещо, което 
предлагаш, е да я върнеш в ми-

налото, това е
тежка политическа 

грешка и гаф

Ако тръгваш да говориш 
за промяна в БсП, но искаш 
да върнеш времето на шушу-

кането по кулоарите в ндк, 
договорките и търговията с 

делегати, това е червена ли-

ния, която не мога да прекра-

ча. смятам, че не съм един-

ственият, който мисли така, 
и гласуването на пленума го 
доказа.

По време на заседанието 
чух много викове, истерии, 
обвинения, накъсани мо-

нолози, но пак ще повторя 
- вече нямам никакво съм-

нение, че това не е битка 
за БсП. да, те искат лидер-

ското място, но не предла-

гат нищо за самата БсП. 
За нейното реално разви-

тие напред. което няма да 
попречи на цяла кохорта 
от морални съвести да на-

правят поредното турне по 
телевизиите със сълзливи 
есета на тема “БсП умира и 
си отива”. тъпото е, че го 
правят хора, част от които 
буквално работеха за други 
партии по време на избори-

те. Е, как да им се довериш, 
че им пука за левицата?

Ето защо гледам с мъка 
на унищожаването на дума-

та “опозиция”. БсП беше 

голяма, смислена и яка 
партия, когато имаше опо-

зиция, която е несъгласна, 
но никога не я предаваше в 
чужди ръце. опозиция, ко-

ято се бореше за
идейното богатство  

на левицата

а не изпадаше в елемен-

тарни личностни спорове 
и патологична персонална 
омраза. това е изключител-

но лоша основа, на която 
да градиш някаква битка за 

партията, защото, дори и да 
дойдеш на власт в окото на 
такова торнадо, не можеш 
да постигнеш нищо, освен 
поредната буря.

няма да съм човекът, 
който ще каже, че крайни-

ят резултат от вота е добър 
за левицата. но, признавам 
откровено, не мога да гле-

дам как хора, които посто-

янно нанасяха удари с нож 
в гърба на партията, след 
изборите застават в морал-

на позиция. тази подлост 
води до загниване на пар-

тията. и така не може да 
продължи. 

БсП има нужда от тежък 
разговор за себе си и своята 
промяна. но този разговор 
не може да бъде воден с 
вдигнати пръсти, пръскани 
слюнки, викове, интриги и 
медиен картечен огън. 

тези, които го правят, не 
трябва да се учудват от край-

ния резултат.
и от това защо днес “вът-

решнопартийна опозиция” 
звучи като мръсна дума.

Битката не е за БСП
Койунищожикрасиватафраза“вътрешнопартийнаопозиция”?

Александър СИМОВ
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в общото събрание на оон 
тече дискусия за референдуми-
те и “анексията” на четирите 
украински региона за присъе-
диняването им към русия. ре-
ферендумите стават дежурна 
тема в конфронтацията между 
Запада и русия и изобщо в ге-
ополитиката. ясно е, че сАЩ и 
Западът още дълго време няма 
да ги признаят. но макар и да се 
смятат за образцовата демокра-
ция, която всички други трябва 
да следват, те отхвърлят волеи-
зявление, което се оказва по-на-
родно и по-истинско от подоб-
ните процедури по света. и не 
само защото нивото на участие 
и на одобрение на въпроса бяха 
над 80 на сто. А преди всичко, 
защото това бяха референдуми 
на саможертвата.

Гласуването от 23 до 26 
септември мина на два етапа. 
Първите три дни хората гласу-
ваха от домовете си в подвиж-
ни урни, така се е гласувало и в 
големите предприятия. Послед-
ния ден вече бяха задействани 
стационарните урни в сгради, 
помещения или направо на от-
крито - пред жилищни блокове, 
в междублоковите простран-
ства, на детски площадки, на 
открито по заводите (има доста-
тъчно видеа и снимков матери-
ал). впрочем, на референдуми-
те е имало 130 международни 
наблюдатели от 28 държави.

известно е, че гласуването 
“от врата на врата” бе направе-
но от съображения за сигурност 
на хората. и събитията показа-
ха, че е имало основания за та-
кива съображения.

както съобщи донецката 
новинарска агенция (днА), ук-
раинската армия е обстреляла 
15 града и населени места в до-
нецка област по време на рефе-
рендума. в град макеевка бе ра-
нена млада жена и повредени 9 
жилищни блока. в донецк бяха 
повредени 6 електроподстанции 
и близо 30 000 души са останали 
без ток. По време на гласуването 
в пъти са се увеличили обстрели-
те срещу град енергодар, където 
се намира Запорожката Аец. 
според източник на агенцията 
снаряди са падали до места за 
гласуване край училищата. спо-

ред него обстрелът срещу воле-
изявлението целял сплашване на 
избирателите и дори ликвидира-
не на онези, които гласуват.

но напук, въпреки риска за 
живота си, хората са гласували, 
отивали са в избирателните сек-
ции буквално в последните ми-
нути от работното им време.

в днр от обстрелите е по-
страдал член на избирателна 
комисия, но цялата комисия не 
се разпръснала панически и про-
дължила да работи, въпреки че 
същото можело да се случи с все-
ки друг неин член.

в някои от най-обстрелвани-
те райони на град донецк са били 
раздавани противокуршумни жи-
летки на хората от избирателните 
комисии. Жилетките обаче няма 
да ги защитят от ракети и снаря-
ди, но въпреки това всяка сутрин 

четири дни поред те се явявали в 
комисиите и не са ги напускали 
до края на работното време.  

Учителите от лицей 1 в до-
нецк не са могли да сдържат съл-
зите си, когато са изпращали свои 
колежки и колеги да обикалят 
жилищните блокове с урните - не 
са знаели дали ще се върнат. въ-
преки това всяка сутрин три дни 
подред те са поемали по маршру-
тите на заплахите.

Пред една от избирателни-
те комисии в град мариупол бе 
обезвредена украинска дивер-
сантка при опит да задейства 
самоделна бомба. тя признала, 
че изпълнявала задача на украин-
ските спецслужби. съобщаваше 
се и за разкриване на агентурни 
мрежи, подготвяли терористични 
атаки в хода на гласуването, как-
то и за проникване на украински 

диверсанти с униформи на “росг-
вардия”. според съобщенията от 
четирите области избирателите 
там са знаели, че могат да станат 
жертви ни терор и диверсии, ако 
гласуват. и много от тях наисти-
на са се страхували, както сви-
детелства пред днА междуна-
родният наблюдател от италия и 
експерт по международно право 
и геополитика марко Пата: “ние 
присъствахме като международ-
ни наблюдатели в Запорожка 
област и какво видяхме: хората 
се страхуваха да показват лицата 
си пред журналистите, защото се 
опасяваха, че могат да ги видят 
диверсантите”. но въпреки това 
тези хора са гласували.

ето и щрихи за 100 процента 
свободно гласуване. По данни на 
очевидци, хората слагали чавка-
та на “да”, веднага щом вземали 
бюлетината в избирателната сек-
ция. от комисията ги съветвали 
да гласуват в специалните места 
- нали таен трябва да бъде вотът. 
но хората отвръщали: “А аз ня-
мам какво да крия!”

млад мъж в донецк, след 
като пуснал бюлетината в урната, 
извадил украинския си паспорт и 
го скъсал пред всички.  

Западът не признава рефе-
рендумите за легитимни, защото 
протекли “под дулата на авто-
матите”. да, волеизявлението е 
станало под дулата, но на укра-
инската, а не на руската заплаха. 
и именно това ги прави не по-
малко легитимни от несъмнено 
цивилизованото, макар и “сте-
рилно”, гласуване насаме в “тъм-
ната стаичка”.  нещо повече: 
“несвободното” гласуване с риск 
за живота е дори по-висша фор-
ма на волеизявление, отколкото 
свободното гласуване без страх 
за физическото ти оцеляване. За-
щото е вот на саможертвата - тол-
кова искаш да си кажеш думата, 
макар и само в една сричка, че 
излагаш живота си на опасност. 
това също е въпрос на свободно 
волеизявление.

Западът прилича на чинов-
ник, който отказва да издаде акт 
за раждане на дете, защото то е 
родено при извънредни обсто-
ятелства във влака, колата или 
самолета, а не в стерилната среда 
на родилното. или пък на футбо-
лен съдия, който отменя гол на 
играч, защото го е вкарал с гръб 
към противниковата врата.

всъщност нелегитимни са 
не референдумите, а отрицани-
ето им.

Юри МИХАЛКОВ

изборите минаха.
Говори се за “евро-атлантическа ко-

алиция”, а авторитети на “евро-атланти-
ческата линия” ще съветват и ще водят 
политиката на страната в евентуално но-
вото правителство. какво означава “ев-
ро-атлантическо”? европа и сАЩ като 
стожери на демокрацията, на прогреса 
или геополитически проект на Запада, и 
по-специално на сАЩ (нАто), създаде-
ни след втората световна война?

европейският съюз беше създаден 
с цел да не се повторят ужасите на вой-
ната. като проект на мира и на прогреса, 
на демокрацията и свободата -прекрасни 
ценности, от които обаче остана само ми-
литаризираната и озъбена атлантическа 
(разбирай американска) стратегия за ед-
нополюсно глобално господство, където 

европа няма да бъде зона на мира, а “пу-
делът на сАЩ”. т.е. атлантическото раз-
биране на европа изначално противоречи 
на европейските принципи, залегнали в 
създаването на ес като проект на мира!

Затова европа трябва да се стреми 

към мирно разрешаване на конфликта 
между русия и Украйна, дори с цена-
та на отмяна на най-тежките санкции 
срещу москва срещу съответно руско 
обещание за спиране на огъня и сядане 
на масата на преговорите.

но тази възможност явно ес пропу-
ска, и то съзнателно, като си припомним 
думите на европейския дипломат Борел, 
който казва, че конфликтът “трябва да 
бъде решен на бойното поле с победата 
на Украйна!” макар че още не е късно 
да бъде даден шанс на мира, стига евро-
пейският разум да надделее.

вместо това ес се зае със защита-
ването на американската стратегия за 
прокси война на сАЩ срещу русия, въ-
оръжавайки Украйна и пренебрегвайки 
предупрежденията на Путин и наруша-

ването на минските споразумения от 
страна на киев, заслепявайки очите си за 
8-годишния украински геноцид над ру-
скоезичното население в донбас.

Правилно е решението нашата стра-
на да не подкрепи Украйна за влизане 
в нАто, защото всеки здравомислещ 
човек, дори русофоб да е, ще разбере, 
че това означава директно вход към 
трета световна война, в която победи-
тели няма да има!

България трябва да бъде гласът на 
разума в европа и нАто, за мирно раз-
решаване на конфликта и за неутралитет, 
да не въоръжава Украйна. това го изис-
кват българските национални интереси. 
Затова и позицията на БсП е категорич-
на. всичко останало е припяване към 
дрънкането на оръжия.

Референдуми 
на саможертвата
Западътнепризнавадопитваниятазалегитимни,защотосапротекли
„поддулатанаавтоматите”.Да,нонаукраинската,аненарускатазаплаха

Не на дрънкането на оръжие!
Камелия БАЗОВА

СнимкаБТа

Жителки на Луганск поставят руския флаг пред своя магазин, след като референдумът  
в едноименната област подкрепи с над 90% одобрение присъединяването й към Русия 
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СнимкаиванЕрмЕнковзаArtvent

„Пижамено парти  
в корема на кита”

Поредната 
интригуваща 
първа среща 
между худож-
ник и куратор 
предлага про-
ектът на Ин-
ститута за 
съвременно из-
куство - София 
“Суперпозиции 
2 / Заплитане 
2022”. Този 
път тя е меж-
ду българския 
художник Не-
вена Екимова 
и италианския 
куратор Киара 
Картучия, а резултатът е “Пижамено 
парти в корема на кита”. Така артис-
тичният тандем е нарекъл изложбата, 
която се открива на 13 октомври меж-
ду 18 и 20 ч. в галерията на ИСИ-София. 
Проектът е резултат от едногодишна-
та интензивна съвместна работа на Не-
вена Екимова и Киара Картучия.

Цирк  „Балкански”  
с престижна  
европейска награда

Академичен цирк “Балкански” получи 
европейска награда за цирково изкуство. 
През 2018 г. е учреден специален Евро-
пейски сертификат за качество на цир-
ковете в Европейския съюз - BigTopLabel, 
посочва БНР. След покриването на без-
компромисни критерии за художествена 
стойност на спектаклите, материална 
част, циркова база, коефициент за кор-
поративен имидж, външен и вътрешен 
интериор, до този момент само шест 
европейски цирка са удостоени с това 
отличие. По преценка на BTL Комитета 
по избор, сред първите на континента 
ще се нареди и най-престижният цирк 
на България - Академичен цирк “Балкан-
ски”, воден от българската циркова фа-
милия Балкански. Призът BigTopLabel е 
най-авторитетната награда в сферата 
на цирковото изкуство.

Премиера на Петър Андасаров
Съюзът на българските писате-

ли, издателство “Захарий Стоянов” и 
Българският културен център канят на 
юбилейна творческа вечер, посветена на 
85-годишнината на поета Петър Анда-
саров и представяне на поетичните му 
книги “През делници стръмни и бавни 
недели” и “Не мога да спра тези думи”. 
Събитието ще се състои в салона на 
Българския културен център в София, 
улица “Веслец” 13, на 13 октомври, чет-
въртък, от 18,30 ч.

накратко

натозиденсародени

Европейската инициатива Нощ на 
театрите ще отбележи своята юби-

лейна, десета година в България и на 
19 ноември ще събере във вълнуващо 
събитие стотици съдържания в десет-

ки български градове, научи дума от 
мария Панайотова и катерина мила-

нова от фондация “арт Проджектс”. 
организаторите на Нощта се обедини-

ха около посланието “През девет нощи 
в десетата”, защото “да пътува човек в 
нощта е страшно. луната създава без-

брой пътеки. и повечето не водят ни-

къде. Но в останалите нощта е скрила 
всичките си тайни, цялата си мъдрост. 
да минем през девет Нощи ни научи 
на много неща. Най-вече, че по време 
на Нощта си е страшно... интересно и 
неповторимо”. 

Едни от най-любимите български 
творци застават зад каузата, като за 
първи път като посланици на инициа-

тивата се включват драматургът алек-

сандър секулов, режисьорът антон 
угринов и актьорите владимир ми-

хайлов и виттория Николова.  остана-

лите лица на театралната Нощ са Галин 

стоев, явор Гърдев, владимир Пенев, 
Юлиан вергов, владимир карамазов, 
дарин ангелов, Христо Петков, деян 
ангелов, Георги Златарев, констан-

тин Еленков, теодора духовникова, 
весела Бабинова, луиза Григорова-
макариев, силвия Петкова, Боряна 
Братоева, прима балерината марта 
Петкова и премиер-солистът Никола 
Хаджитанев. всички те ще участват в 
емблематичния проект “Нощни персо-

нажи”, който ще поднесе нова серия от 
вълнуващи фотографии. изложбата на 
диляна Флорентин и Цветан игнатов-

ски ще е в градинката пред Народния 
театър през ноември.

Над 480 000 са зрителите, които се 
наслаждаваха и преживяваха театрал-

ното изкуство в изминалите девет изда-

ния. всичко това направи Нощта един 
от най-мащабните и силни театрални 
проекти в България. Нощ на театрите е 
част от календара на културните съби-

тия за 2022 г. на столичната община.
Зад идеята за Нощ на театрите стои 

Елеонора роси (театрален режисьор, 
актриса и преподавател по драма в те-

атралната консерватория в льо ман, 
Франция). Нейният концептуален план 
“La nuitee - The Intercultural Night Of 
European Theater” поставя началото 
на Европейската нощ на театъра. “La 
nuitee” е специално събитие, което праз-

нува Европейският театър. Провежда се 
всяка трета събота на ноември.  

Европейска нощ на театъра е меж-

дународна инициатива, обединяваща 
театрални компании от цяла Европа, 
за да популяризират театралното из-

куство. Нощта е иновативна интер-

претация на театралното пространство 
с подчертан образователен елемент, 
насочен към развитие на публиките и 
пълноценното им културно участие в 
събитията. Нейната мисия е да показ-

ва театралната креативност във всички 
форми, обединявайки хора с отноше-

ние към театъра, разширявайки теа-

тралната мрежа чрез обмен на идеи и 
опит, привличайки публики от всички 
възрасти. 

любо киров ще 
изнесе втори концерт 
в зала 1 на Ндк на 5 
ноември. Билетите за 
първата дата - 4 ноем-

ври, бяха почти раз-

продадени два месеца 
по-рано. вторият кон-

церт, който ще сло-

жи епичен финал на 
турнето “Целуни ме” 
тази година, идва след 
огромния интерес 
към събитието, научи 
дума от татяна Па-

влова от Artvent.
“Благодаря за ог-

ромното приятелство 
и подкрепа. очаквам 
ви на 4 и 5 ноември, 
за да празнуваме жи-

вота с музика!”, спо-

дели с почитателите 
си любо киров.

местата и за трите 
летни дати - във варна, 
Бургас и Пловдив, бяха 
изчерпани предвари-

телно. така концерти-

те на любо киров “Це-

луни ме” влязоха в топ 
3 на най-посещаваните 
събития на български 
изпълнители в класа-

цията на една от по-

пулярните платформи 
за продажба на билети 
Eventim с над 10 000 
предварително прода-

дени билета.
турнето на обича-

ния изпълнител носи 
името на новия му ал-

бум “Целуни ме”, кой-

то бе представен през 
април. специални гос-

ти на концертите бяха 
алма, михаела мари-

нова, Поли Генова и 
стенли.

Годината е изклю-

чително силна твор-

чески за любо киров. 
През май беше първи-

ят му мащабен кон-

церт на сцената на ле-

гендарната британска 
зала “Troxy” в лондон 
в присъствието на над 
2000 души. в края на 
2021 г. любо киров 
направи музикално 
шоу на световно ниво 
в пълната зала “аре-

на армеец” в софия, 
припомнят от Artvent.

ГЕОРГИЙОРДАНОВ,
членнаИБнаНСнаБСП
Д-рЕМИЛРАЙНОВ,бивш
зам.-министърна
здравеопазването
ИВОЯНАКИЕВ,бронзов
олимпийскимедалист
погребане
ИДАДАНИЕЛ,
режисьоркаипоетеса
МИТКОБОЖКОВ,журналист
САШКАВАСЕВА,фолкпевица
ТОДОРДИМИТРОВ,актьор
ТОНЯГОРАНОВА,
художник-илюстратор

Невена Екимова
Снимка©rosinAPenchevA

През девет 
нощи в десетата  
Нощ на театрите
Тазигодинаевропейскатаинициатива
щесесъстоина19ноември

Любо Киров с втори концерт  
в зала 1 на НДК на 5 ноември

Национален фестивал 
„Като звездите” за 
децата от социалните 
институции

о б щ и -

на Хитри-

но ще бъде 
домакин на  
14 октом-

ври на На-

ционалния 
п ъ т у в а щ 
фестивал “като звездите” за деца в неравнос-

тойно положение. мащабното събитие се про-

вежда всяка година в различни населени места. 
организира го сдружение с нестопанска цел 
“Поощряване и подпомагане на детски талан-

ти - вега”, варна. тазгодишното издание е под 
патронажа на президента румен радев.

На сцената с музикални и танцови изпълне-

ния ще се представят над 100 деца от социални 
и образователни институции. Фестивалът няма 
конкурсен характер, сред основните му цели е 
повишаване степента на социална адаптивност 
на децата в неравностойно положение, преодо-

ляване чувството на изолираност от общество-

то, както и привличане на общественото внима-

ние към заложбите и таланта на децата, лишени 
от родителска грижа.

Единственият в Европа пътуващ детски 
фестивал “като звездите” е не само ценна ини-

циатива, но и вълнуващо представление. спе-

циален гост и водещ ще бъде обичаният певец 
и дългогодишен приятел на децата александър 
александров - алекс, който ще ги поздрави с 
популярни народни песни. от сдружение “По-

ощряване и подпомагане на детски таланти - 
вега” ще зарадват участниците с незабравим 
празник. За всички са подготвени лакомства, 
награди и грамоти.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес четвъртък петък събота

слабдъжд слабдъжд слабдъжд слабдъжд

максимални максимални максимални максимални

05:55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеонИванов

09:00Посветаиунас
09:05 денят започва - сутрешен

блок с Христина Христова
исимеонИванов

09:20100%будни
11:00Култура.бГ
12:00Посветаиунас
12:25Новининатурскиезик
12:35Малкиистории
12:45Телепазаренпрозорец
13:00Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14:00Телепазаренпрозорец
14:15ПакостникътЧорапчо-ани-

мационенфилм
14:30 Вечните тайни - анимацио-

ненфилм
15:00аннсдвойно“Н”3-твфилм

/6епизод/
15:45Телепазаренпрозорец
16:00бързо,лесно,вкусно
16:30светътиние
17:00българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18:00Посветаиунас
18:30 Още от деня - коментарно

предаване
19:00Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20:00Посветаиунас
20:45спортниновини
21:00 бНТ представя Невена Ко-

канова.Тяелюбов!
22:00братството-твфилм/7епи-

зод/(14)
23:00Посветаиунас
23:25Викингите6-твфилм/6епи-

зод/(16)
00:10светътиние/п/
00:40100%будни/п/
02:15Култура.бГ/п/
03:10джинс/п/
03:40аннсдвойно“Н”3-твфилм

/6епизод/п/
04:25Посветаиунас/пот20:00

часа/
05:10 Още от деня - коментарно

предаване/п/
05:40Телепазаренпрозорец

00.10„НашиятследобедсбсТВ“
/п/

01.20„Обществоикултура“/п/
02.15„Заисториятасвободно“/п/
03.10„Контра“/п/
04.10„думатаеваша“/п/
05.10документаленфилм
05.40„НашиятследобедсбсТВ“

/п/
06.50Музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00„ляваполитика“/п/
09.00„Заисториятасвободно“/п/
10.00ТВпазар
10.15„актуалноотденя“/п/
11.00ТВпазар
11.15Музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45„студиоИкономика“/п/
13.45ТВпазар
14.00„НашиятследобедсбсТВ“
15.30Новини
16.00документаленфилм
16.30 „думата е ваша“ - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15„актуалноотденя“
20.00„Заисториятасвободно“
21.00„студиоИкономика“/п/
22.00 Новини - централна еми-

сия/п/
22.30„актуалноотденя“/п/
23.10„Заисториятасвободно“/п/

06:00 “Тази сутрин” - информа-
ционно предаване с воещ
ЗлатимирЙочев

09:30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12:00bTVНовините-обеднаеми-
сия

12:40“Комицитеиприятели”
13:20 “стани богат” /п./ - куиз

шоу
14:20 “ШоутонаНиколаосЦити-

ридис”/п./
15:00“Огледаленсвят”-сериал
16:00 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17:00bTVНовините
17:30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18:00 “станибогат” - куизшоус
водещМихаилбилалов

19:00 bTV Новините - централна
емисия

20:00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.34

21:00 “Фермата: Мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22:30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23:00bTVНовините-къснаеми-
сия

23:30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.6

00:30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.5

00:50“Катонакино”-предаване
закино

01:00“РеволюцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.2еп.9

02:00bTVНовините/п./
02:30“Предиобед”/п./-токшоу
04:35 “Опасни улици” - сериал,

с.15
05:30“лицевлице”/п./

05.35Телеканал“доброутро”

09.00Новини/съссубтитри/

09.20“антиФейк”

09.55“живейздравословно!”

10.45Информационенканал

12.00Новини/съссубтитри/

12.15Информационенканал

15.00Новини/съссубтитри/

15.15Информационенканал

18.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

18.20Информационенканал

21.00 “Време” - информационна

програма

21.45“Катедралата”-еп.11

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45Информационенканал

01.15“Мъжко/женско”

02.05“Вдействителност”-твшоу

02.55“Некаговорят”-токшоу

04.00 “Време” - информационна

програма

04.45“Катедралата”-еп.11

овен

Възможни са парични 
загуби, така че бъдете 
внимателни. Грижете се 
добре за здравето си. 

рак

Сряда може да се опреде-
ли като труден и неприя-
тен ден, свързан с кавги и 
противоречия.

телец

Денят бележи ново на-
чало, очертава се раздви-
жване в делови, социален 
или личен аспект. 

лъв

Отложете взимането на 
важни делови решения. 
Денят е благоприятен за 
уединение и размисъл.

БлИЗнацИ

Тези от вас, които търсят 
работа, да проучат въз-
можностите в интернет и 
други публикации. 
     

дева

Ваш близък ще поиска ус-
луга, която ще промени 
плановете ви, опитайте 
да му помогнете.

веЗнИ

Ще ви върнат голям заем. 
Семейството ви има опре-
делени изисквания, трябва 
да се съобразите.

коЗИрог

В началото на работното 
време ще има неразбории, 
но следобед нещата ще се 
успокоят.

скорпИон

Трудностите са породени 
от чужди грешки, с ко-
ито ще се справите, ако 
проявите търпение.

водолей

Опитайте да разведрите 
обстановката в семей-
ството и да се извините, 
ако е необходимо.

стрелец

Любовта ще направи с 
вас чудеса. Съхранявайте 
старателно документи-
те и парите си.

рИБИ

Очакват ви срещи и разго-
вори с делови партньори. 
Не взимайте необмислени 
решения. 

18
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св.мъчениципров,та-
рах и андроник били осъ-
денинасмърт,ноостанали
непреклоннивъввяратаси

По време на диоклети-
ановото гонение, станало в
първото десетилетие на чет-
въртиявек,наречено“ерана
мъченичествата”,тримахрис-
тияни-Пров,Тарахиандро-
ник, били изправени на съд
присъдиятаНумерийМаксим
вТарс,главенграднаоблас-
ттаКиликиявМалаазия.

Нанеговитевъпросивсе-
киоттримататвърдоотгова-
рял,чеехристиянин,нямада
сепокланянаидолиидасе
отречеотсвоябог.Непомог-
налинитоувещания,нитомъ-
чения.Итриматапретърпели
лютистрадания,нопрезця-
лото време на мъченията
славели Господа. Отвели ги
оковани в тъмницата. Тях-
ната мъжествена твърдост
предизвикала изумление у

езичниците.Най-послесъди-
ятазаповядалда гихвърлят
назвероветевцирка.

В определения ден на
смъртнатаприсъдаградският
цирксепрепълнилснарод.с
Тарах,Провиандроникбили
доведенииняколкозлостор-
ници,осъденисъщонасмърт.
Вединмигзвероветеразкъ-
сали злосторниците. После

се приближили до светите
мъченици,легналидонозете
имиближелиранитеим.

Управителят на града -
езичник, помрачен от нена-
вист, заповядал с копия да
убият мъчениците. Когато
заповедта била изпълнена,
той наредил на войниците
дапазяттелатаим,задане
бихристиянитеотТарсдаги

взематипогребатсподоба-
ващачест.

Привечер се вдигнала
страшна буря. Ураганът бил
толковаголям,чевойниците
се разбягали и изпокрили.
Християнитевзелителатана
светитемъченициигипогре-
балисмолитвиипеснопения
вкаменнапещера.

св.преподобникозма,
епископ Маюмски, бил из-
вестен църковен песнопи-
сеципевец

Преподобни Козма Ма-
юмски живял в осмия век.
РодилсевЙерусалим.Роди-
телите му били бедни хора.
Още като дете останал кръ-
гълсирак.Взелгонапрепи-
таниевдомасиединхристи-
янин-велможанадамаския
халиф. Козма бил възпитан
наравно със сина на халифа
Йоан - бъдещия светец на
Църквата, Йоан дамаскин,

чиято памет се чества на 4
декември.

Възпитани по християн-
ски, двамата момци завър-
шили образованието си под
ръководствотонаединплен-
никмонах,койтобилвисоко
просветенкактовбогослови-
ето,такаивъвфилософиятаи
вдругинауки.

От 732 г. Козма и Йоан,
свързалисевтяснадружба,
сеподвизаваливйерусалим-
ската лавра “св. сава”. Там
сепредавалиинанаучниза-
нимания.Катосвояприятел,
Козма също много обичал

духовните песни. И той като
Йоан се опитвал да съставя
новидуховнипесни.Издигнал
сесъщокатонеговпеснено-
тотворчество.станализвес-
тен църковен песнописец.
Нареченбилпеснопевец.

Около 743 г., след мъче-
ническатасмъртнасв.Петър,
епископ Маюмски, убит от
мохамедани, за епископ Ма-
юмскибилизбранпреподоб-
ниКозма.Въпрекираздялата
братската дружба между св.
Йоан дамаскин и св. Козма
Маюмски продължила и се
задълбочила в общото слу-
жениенабогаинаЦърквата.
духовната връзка не се пре-
къснала до края на живота
им.Козмапочиналв776г.

Общо за химните на св.
КозмаМаюмскиитиянасв.
Йоан дамаскин съществува
такъв отзив: “Между химни-
тенадругитепеснопевците
са нямали и никога няма да
иматравни.”

Църкватапочитана12октомврисв.мчципров,тарахиандроник.преп.козма,еп.Маюмски.св.МартинМилостиви
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водоравно:
“Коварство и любов”. лакеи. чен /Джоан/.

Муле. Карти. Калан. Тай. Ни. Дар. Рани. Ага.
Пор. Деколте. Диктор. Орко. Катер. Овал.
Маас. Дол. Спекула. ла. Щъркел. Супа. Бел.
Окис. лактат. Ана /”Ана Каренина”/. “Евита”.
Мол.Актриса.Кумани.Икар.циркус.Дам.Апа-
ши.Тол.Паун.Опека.Садило.Ма. “Илинден”.
Сорт.БТА.Сек.Гастрит.Сопран.Трули/Ярно/.
Алтън.Елек.Епик.Аин.Статистика.

отвЕСно:
Пола. “Градът на капитала”. Варна. Тор.

А капела. Ти.Факти. Делко. Траки. Сън. Реи.
Пир. Екер.Шансон. Оси. Док. Сливици. Деп /
Джони/. Картоп. “Сиси”. Секрет. Овчар. Овес.
Тартан. “Ала”. Оел /Джийн/. “Дракула”. Код.
Гнет. Минаре. лупа. Кулиса. “Ки”. Нако. лак-
мус.лост.Гюм.Норма.Том.Портрет.Бутилка.
Балада.Трупи.Кола.Тоалет.Наум.Илик.“Вей-
ле”.Сал.Гимнастика.
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Гледайте

Футбол
по Диема спорт
17.15 Славия - левски
по БтВ екшън
ШампионСка лига
19.45 наполи - аякс
22.00 барселона - интер
по ринг
19.45 атлетико м - брюж
22.00 Рейнджърс - ливърпул
по макс спорт 3
22.00 Сантандер - Сарагоса
по макс спорт 1
тениС
14.00 и 22.00 турнир 
във Флоренция (мъже)
Волейбол
18.00 аркада галац - Хебър
по еВроспорт 1
колоездене
9.30 обиколка 
на лангкави (II етап)

XIII кръг
Лудогорец - ЦСКА 2:1 1:0 тисера 

(9) 1:1 Юга (56) 2:1 Пиотровски (79).

1.ЦСКа1948 13 8 3 2 22:10 27
2.лудогорец 11 8 2 1 32:7 26
3.ЦСКа 11 8 1 2 19:8 25
--------------------------------------------------------------------
4.ЛокоПд 12 8 1 3 14:9 25
5.Левски 10 8 0 2 20:4 24
6.Черноморе 12 7 2 3 14:11 23
7.Арда 13 6 3 4 12:11 21
8.Славия 11 7 0 4 13:8 21
9.ЛокоСф 13 6 3 4 18:14 21
10.Берое 13 3 3 7 11:22 12
--------------------------------------------------------------------
11.БотевВр 13 3 2 8 13:23 11
12.Хебър 13 3 1 9 7:25 10
13.БотевПд 12 3 1 8 14:19 10
14.Септември 13 2 3 8 11:20 9
15.Пирин 13 1 5 7 7:16 8
16.СпартакВн 13 1 2 10 9:29 5

Днес, 17.15: славия - Левски (отло-
жен мач от III кръг)

XIV кръг 
петък, 17.30: Локо сф - Ботев 

вр; 19.45: Черно море - арда; събо-
та, 17.00: Ботев Пд - Пирин; 19.15: 
Цска - Хебър; неделя, 18.15: Цска 
1948 - спартак вн; 20.30: септември - 
Левски; понеделник, 17.30: Локо Пд - 
славия; 20.00: Берое - Лудогорец.

XII кръг
крумовград - Лудогорец-2 1:0

1.етър 12 6 5 1 13:7 23
2.ЦСКа1948 12 6 4 2 18:9 22
--------------------------------------------------------------------
3.СпартакПл 12 6 3 3 21:11 21
4.Крумовград 12 6 3 3 14:1121
5.Беласица 12 6 2 4 14:10 20
6.Литекс 12 5 3 4 14:10 18
7.Спортист 12 5 3 4 18:17 18
8.Дунав 12 5 2 5 23:18 17
9.Марица 12 5 2 5 14:16 17
10.Монтана 12 4 4 4 14:13 16
11.Стр.слава 12 4 4 4 11:15 16
12.Миньор 12 3 5 4 15:12 14
13.Лудогорец-2 12 4 2 6 10:16 14
14.Созопол 12 3 3 6 10:22 12
--------------------------------------------------------------------
15.Добруджа 12 3 3 6 16:18 12
16.Янтра 12 2 6 4 8:12 12
17.ВитошаБ 12 3 3 6 14:19 12
18.БотевПд-2 12 2 3 7 6:17 9

XIII кръг
събота, 14.45: струмска сла-

ва - Етър; 16.00: спартак Пл - Цска 
1948-2; Литекс - миньор (в тетевен); 
дунав - Беласица; марица - спортист 
св; созопол - витоша Б; янтра - мон-
тана; неделя, 16.00: добруджа - кру-
мовград; вторник, 16.00: Лудогорец-2 
- Ботев Пд-2.

резултати

Баскетболният Цска се завърна в 
елита след 13-годишно отсъствие, но 
загуби тежко първия си мач. “Червени-
те” бяха разгромени с 65:91 от спартак 
Пл в собствената си зала в местността 
“къро” в столицата.

Гостите имаха тотална доминация и 
още в първата четвърт успяха да поведат 
с двуцифрена разлика, която увеличава-
ха до края на мача.

Най-резултатен бе Барет Бенсън с 

21 т. за гостите, а мартин маринов до-
бави 16 т. и 4 борби. За Цска райли 
оуенс отбеляза 17 т. и 2 асистенции. 
Зейн Ноулс добави 14 т. и 9 борби.

куп спортни легенди присъстваха на 
историческия мач - президентът на феде-
рацията Георги Глушков - единственият 
българин, играл в НБа, атанас Голо-
меев, Петко маринов, тодор Богданов, 
Любомир амиорков, иван Ценов, Йор-
дан Бозов, легендарният боксьор и тре-

ньор на боксовия Цска михаил таков, 
кубрат Пулев, както и новият спонсор 
на отбора Цветомир Найденов, който на-
лива пари и във волейболния Цска, и 
във футболния Цска 1948.

Другите резултати от I кръг в 
НБЛ:

Берое - академик Пд 94:86; Черно 
море тича - ямбол 107:87; Левски - рил-
ски спортист 73:89; Черноморец Бс - 
Шумен 94:87.

Цска скочи на БФс за-
ради системата вар. от тима 
поискаха ясни критерии, ко-
гато трябва да се намесват 
видеоповторения. така “чер-
вените” хвърлиха вината за 
загубата от Лудогорец (1:2) на 
рефера Георги кабаков.

Пръв атаката поде шефът 
Гриша Ганчев. той публикува 
видео, в което се вижда, че ти-
мът му е рязан на “Хювефар-
ма арена”. там кабаков не 
бил разгледал две ситуации. 
При едната от “армията” пре-
тендират, че Жираир Шагоян 
е бил избутан в гръб, а в дру-
гия случай футболистът на 
разградчани Нонато е играл с 
ръка в наказателното си поле.

“този казус се превръща 
във все по-сериозен проблем. 
използването на системата 
вар провокира редица въпро-
си сред много клубове, вклю-
чително и у нас.

оставаме с впечатление, 
че липсват категорични пра-
вила, които да определят кога 
вар се намесва и кога - не. 
Не виждаме ясен принцип, по 
който съдиите в буса призова-
ват главния рефер да изгледа 
сам спорно положение. Буди 
недоумение фактът, че, при 
идентични ситуации в различ-
ни мачове, решенията не се 
взимат на базата на обективни 
критерии.

Не твърдим, че срещата би 
завършила с различен резул-
тат, макар да има голям шанс 
за това, не търсим и оправда-
ния, но твърдим, че е редно 
БФс да установи напълно 

единен принцип, по който 
вар да работи”, обявиха от 
Цска.

в разград головете вкара-
ха матиас тисера (9) и якуб 
Пиотровски (79), а за “черве-
ните” се разписа амос Юга 
(56). Голям принос за победа-
та има и вратарят на шампи-
оните серджио Падт, който 
направи няколко важни спася-
вания. Цска игра много сил-
но, но “орлите” ги надхитриха 
и спряха серията си от 4 мача 
без успех във всички турнири.

“демонстрирахме харак-
тер. стъпихме на краката си, 
когато не се представяхме 

добре. те са труден съперник. 
в началото на мача бяхме по-
добрият отбор, но след това 
допуснахме някои тактически 
грешки, но това е дерби и има 
много емоции. Най-доволен 
съм от реакцията, която по-
казаха моите футболисти. от 
всеки мач можеш да извлечеш 
поуки. винаги можеш да си 
извадиш заключения. важно 
е, че спечелихме дербито”, 
каза треньорът на Лудогорец 
анте Шимунджа.

“това е най-добрият мач на 
Цска, откакто съм треньор. 
Без значение от резултата, 
играхме по-добре. ако тряб-

ва да обобщим, Лудогорец от 
2-3 удара вкара два гола. Ние 
създадохме 6-7 чисти положе-
ния... Големите отбори успя-
ват да се справят с тези ситу-
ации под натиск.

ако продължаваме да 
играем така, победите ще се 
върнат. когато играем като 
отбор, можем да се проти-
вопоставим на Лудогорец и 
Левски. когато не го правим, 
не се получава. от загубите 
трябва да се учим. Знам, че на 
футболистите ще им е трудно, 
но трябва да си извлечем по-
уките”, обяви наставникът на 
Цска саша илич.

ЦСКА скочи на БФС 
Столичанизагубихас1:2отшампионитевРазград

Снимкаludogorets.com

Серджио падт спира поредна атака на ЦСка.  
Вратарят на лудогорец реално донесе успеха на тима си

Жребият за 1/8-финалите за купата 
на България не беше благосклонен за 
Лудогорец и Левски. двата "гранда" ще 
излязат един срещу друг в разград (6-8 
декември), но преди това трябва да ели-
минират съответно розова долина (ка-
занлък) и вихрен (сандански).

от Левски предложиха 1/16-фина-
лите да се играят на 24-25 ноември, а 
следващата фаза да е седмица по-къс-

но, но това ще решава изпълкомът на 
БФс. идеята е на треньора на "сините" 
мъри стоилов, който иска всички про-
фесионални футболисти да получат по 
месец почивка, в който да излекуват 
травмите си и отборите да започнат 
подготовка на 2-3 януари.

Жребият отреди, че ако Цска елими-
нира Гигант (Белене), в следващия етап 
да гостува на по-добрия от крумовград 
и септември сф. друг вълнуващ мач 
може да се проведе между Берое и 
Цска 1948, ако преди това преодолеят 
съответно миньор Пк и севлиево.

Лудогорец - Левски за Купата на България
Владимир николоВ Жребият:

струмска слава/спартак вн - 
Чавдар Етр/Пирин; марица Пд/
Хебър - дунав/арда; Литекс/Чер-
но море - марек/Локо Пд; миньор 
Пк/Берое - севлиево/Цска 1948; 
спортист св/славия - Черномо-
рец Бч/Ботев Пд; крумовград/
септември сф - Гигант/Цска; 
спартак Пл/Локо сф - витоша Б/
Ботев вр; розова долина/Лудого-
рец - вихрен/Левски.

„Червените” падат 
тежко на баскетбол

Снимкаdsport.bg

георги глушков и петко маринов бяха  
между зрителите в зала “Румен пейчев”


